
Fractie Blz Programma Onderwerp Vraag Antwoord
VVD Algemeen In hoeverre staat de begroting 2021 ten dienst van de inwoners van 

Voerendaal?
100%

VVD Algemeen Kwantificeren risico's Bij de verschillende programma's worden risico's vernoemd. Kunnen 
deze risico's gekwantificeerd worden wanneer deze zich zouden 
manifesteren?

Aangezien de begroting al een negatief saldo kent is het belangrijk enig 
inzicht te krijgen in mogelijke extra kosten.

De risico's waar een directe financiele impact te 
verwachten zijn, zijn gekwantificeerd in de 
paragraaf Weerstandsvermogen. 

VVD Algemeen financiele vertaling Corona Financiele vertaling van Corona is niet opgenomen in de begroting. Kunt 
u aangeven hoe andere gemeentes hier mee omgaan? Hoe doet 
Simpelveld, Valkenburg, Beekdaelen dit?

Gezien de grote onzekerheden over de structurele 
effecten en hoe deze te kwantificeren ("gissen doet 
missen") heeft Voerendaal, maar ook de gemeente 
Simpelveld alsook Beekdaelen Covid-19 niet 
financieel vertaald in de Begroting 2021. Dit zal in 
de verdere P&C-cyclus worden meegenomen zodra 
meer duidelijk is over de effecten op de 
desbetreffende taakvelden/onderdelen.

PvdA 4 Aanbieding begroting 2021 Covid-19 De begroting is opgesteld in de tijd van het Covid-19 virus. Zijn er 
toezeggingen of verwachten we vanuit het rijk nog een compensatie 
voor de extra kosten die zijn gemaakt als gevolg van de Covid-19? 

Tijdens de raadvergadering van 1 oktober 2020 is 
de meest actuele informatie hierover verstrekt. 

CDA 6 Deel 1: Begroting in een 
oogopslag (blz 5)

Onder reserves staat een bedrag van 511.000. Op pag 13 en 119 een 
bedrag van 512.000. Verschil?

Dit betreft een afrondingsverschil (op duizental). In 
de Bio had deze ook naar € 512.000 afgerond 
moeten worden.

CDA 6 Deel 1: Begroting in een 
oogopslag (blz 5)

Bestuur en ondersteuning 5.491.000. pag 13; 5.451.000 + 41.000 = 
5.492.000. Verschil?

Op pagina 5 zit u in één oogopslag de totale 
inkomensten en uitgaven in 2021. In 2021 zijn de 
uitgaven hoger dan de inkomsten, dit noemen we 
het begrotingssaldo (€ 41.000). In de begroting 
moet conform BBV de meerjarenraming duidelijk en 
stelselmatig de omvang van alle geraamde baten 
en lasten, alsmede het saldo ervan, weergegeven 
worden. Dit saldo wordt gepresenteerd op het 
taakveld "resultaat van de rekening van baten en 
lasten". Dit taakveld wordt gebruikt om exploitatie 
boekhoudkundig sluitend te maken.

CDA 6 Deel 1: Begroting in een 
oogopslag (blz 5)

Ruimtelijke ordening op pag 46, 352.000, wordt hier gesplitst in 2 
bedragen: ruimtelijke ordening 317.000 en overig 35.000??

Dit betreft de raming voor "duurzaamheid" die ook in 
dit programma is opgenomen.

CDA 7 Deel 1: Begroting in een 
oogopslag (blz 5)

Laatste linia: de vraag blijft: Hoe hoog zal de financiële vertaling zijn 
n.a.v. de coronapandemie. Geld reserveren. 

Politiek keuze

DV 7 Deel 1 Begroting in één 
oogopslag

Oriëntatie Gemeente Voerendaal 
in het Middengebied

Ener laatste blok; Voerendaal heeft veel samenwerkingsvormen in 
Parkstad. Op het gebied van toerisme en landbouwlandschap wordt 
samenwerking gezocht in het Middengebied. Betekend dit intensieve 
samenwerking met Valkenburg en Gulpen-Wittem?

Valkenburg en Gulpen-Wittem maken deel uit van 
het Middengebied. Uitvoering van de inhoudelijke 
agenda Middengebied vindt plaats conform de 
raadsinformatiebrief van 31 oktober 2019

TOTAALOVERZICHT VRAGEN-ANTWOORDEN 1E/2E RONDE INZAKE BEGROTING 2021



PvdA 7 Investeren in een sociaal en 
duurzaam Voerendaal

Zorgcoöperaties In de tweede alinea wordt er gesproken over het ondersteunen van 
collectieve inspanningen zoals zorgcoöperaties. Zijn er al concrete 
initiatieven die in 2021 gerealiseerd worden? 

In het Programma Sociaal zijn deze initiatieven 
opgenomen.

PvdA 7 Investeren in een sociaal en 
duurzaam Voerendaal

Starters op de woningmarkt In de vierde alinea wordt er gesproken over oog hebben voor de 
behoefte van starters op de woningmarkt. Welke concrete initiatieven 
zijn er voor starters in Voerendaal?

Voor starters is er de Startersregeling als extra 
financieringsmogelijkheid voor de aankoop van een 
woning. 
Ook staat het project “Tiny” op stapel waarbij voor 
met name deze doelgroep 16 sociale huurwoningen 
worden gebouwd waar in afwachting van het 
kunnen verkrijgen een koopwoning een instapklare 
eenpersoonswoning (goedkoop) kan worden 
gehuurd.
Verder komen regelmatig woningen op de markt die 
te koop worden aangeboden. Soms past de 
vraagprijs bij hetgeen starters gefinancierd kunnen 
krijgen.
Tevens   kunnen starters de aankoop van een 
woning financieren met behulp van fiscale 
mogelijkheden.
Tenslotte staan de nieuwbouwprojecten  op stapel 
die ook voor  doorstroming kunnen zorgen op de 
woningmarkt en voor het op de markt komen van 
woningen voor starters.
Voor starters is er de Startersregeling als extra 
financieringsmogelijkheid voor de aankoop van een 
woning. 
Ook staat het project “Tiny” op stapel waarbij voor 
met name deze doelgroep 16 sociale huurwoningen 
worden gebouwd waar in afwachting van het 
kunnen verkrijgen een koopwoning een instapklare 
eenpersoonswoning (goedkoop) kan worden 
gehuurd.
Verder komen regelmatig woningen op de markt die 
te koop worden aangeboden. Soms past de 
vraagprijs bij hetgeen starters gefinancierd kunnen 
krijgen.CDA 8 Deel 1: Begroting in een 

oogopslag (blz 5)
Blijft met een krappe begroting voor investeringsruimte er genoeg 
speelruimte om (andere/ nieuwe initiatieven op te pakken?

Deze begroting hebben we ook wel beleidsrijk 
genoemd. Kortom, ambities uit het raadsakkoord 
zijn verwerkt. Mochten er in de toekomst nieuwe 
initiatieven komen, zullen deze uiteraard aan de 
raad worden voorgelegd. 

DV 8 Deel 1 Begroting in één 
oogopslag

Financieel perspectief In de 3e alinea wordt gesteld dat de kans klein is dat risico's met enige 
impact gelijktijdig zullen optreden en dat Voerendaal in staat is 
tegenvallers op te vangen. Hoe moet dit gelezen worden i.r.t. de laatste 
alinea als beschreven op pagina 7? Daar staat namelijk dat er geen 
financiële vertaling is gemaakt voor de eventuele gevolgen van de 
coronapandemie.

Tot nu toe is het beeld dat (de consequenties van) 
de rijksmaatregelen tegen de pandemie worden 
gecompenseerd door het Rijk.



D66 10 De programma's Algemeen Wij onderstrepen de visie inzake de opzet van de programma's, zijnde 
ee geheel van activiteiten om maatschappelijke effecten te bereiken 
waarbij de raad kaderstellend bepaalt welke beleidsdoelen per 
programma nagestreefd moeten worden en welke maatschappelijke 
effecten bereikt zouden moeten worden. Waarom is deze visie bij de 
concretisering van de begroting niet structureel doorontwikkeld?

Het raadsakkoord 2018-2022 en de 
daaropvolgende begrotingen zijn het kader voor de 
samenstelling van de voorliggende begroting. 
Conform het het BBV zijn de vereiste kengetallen 
opgenomen in een bijlage bij deze begroting. 

D66 10 De programma's Algemeen De maatschappelijke effecten moeten zoals aangegeven, zoveel als 
mogelijk meetbaar zijn. Een zeer uitgebreide set van beleidsindicatoren 
om maatschappelijke effecten te meten is opgenomen in de Parkstad 
Monitor, waar Gemeente Voerendaal onderdeel van uit maakt. Waarom 
wordt deze bron bij de concretisering van de programmabegroting niet 
veel uitputtender benut om daadwerkelijk maatschappelijke effecten te 
kunnen meten?

De Parkstad Monitor wordt, net als andere 
instrumenten en data, gebruikt om te komen tot 
ambities per programma. Het geheel van 
afwegingen wordt gemaakt door het college, bij het 
samenstellen van de begroting, en de raad, bij het 
vaststellen van de begroting.

D66 10 De programma's Algemeen Waarom neemt Voerendaal niet zodanig deel aan de Parkstad Monitor 
dat het mogelijk is om de met de programma's beoogde 
maatschappelijke effecten mbv beleidsindicatoren kernspecifiek in 
tijdreeksen te monitoren?

Voerendaal neemt periodiek deel aan de Parkstad 
monitor.

CDA 11 Programma Bestuur en 
ondersteuning

Risico’s bijdragen: het totaal van de bijdragen waar de gemeente 
Voerendaal zich aan heeft verbonden

Het totaal aan verbonden partijen (zoals ook 
genoemd in de paragraaf, onderdeel 
gemeenschappelijke regelingen) bedraagt voor 
2021 € 4.907.000 (afgerond op € 1.000) en is 18% 
van de totale uitgaven.

CDA 11 Programma Bestuur en 
ondersteuning

Verbonden partijen: zie motie over GR’s, al meer over bekend van 
aanpak op sturing van deadlines?

Het verbeteren van de dialoog met en sturing op 
verbonden partijen is onderdeel van Zo doen we dat 
in Parkstad, zoals mede beschreven in het (concept-
)Rekenkamerrapport van Verzuchten naar 
Versterken.

CDA 11 Programma Bestuur en 
ondersteuning

Samenwerking met omliggende gemeenten: hoeveel budget is 
opgegaan aan de mislukte samenwerking met Simpelveld?

Met de jaarrekening 2019 en de beantwoording van 
raadsvragen met kenmerk 79020, 79021, 79022 en 
83410 is deze vraag beantwoord.

D66 11 bestuur en ondersteuning regionale samenwerking Hoe wordt de raad en commissies  in deze samenwerking betrokken? 1) verbonden partijen organiseren periodiek 
raadsinformatiebijeenkomsten, 2) bij het aangaan, 
wijzigen en opheffen van een GR kan de raad een 
zienswijze formuleren, 3) begrotingswijzingen van 
een GR worden altijd ter zienswijze aangeboden 
aan de raad, 4) bij (majeure) ontwikkelingen 
informeert het college de raad via een 
raadsinformatiebrief, 5) op de agenda van de 
commissievergaderingen is de terugkoppeling uit 
GR'en standaard opgenomen, 6) één keer per vier 
jaar stelt de raad de notitie Verbonden partijen vast.



VVD 11 Bestuur en Ondersteuning Risico van almaar stijgende 
bijdragen verbonden partijen

Wij zien de lasten van dit programma dalen. Als risico wordt mogelijke 
stijging van bijdrage aangegeven. Bovendien zien wij afgelopen jaren 
almaar stijgende kosten van deze partijen in de regionale 
samenwerking. Hoe kan het dat de kosten van dit programma dalen 
tegen de trend van stijgende bijdragen in? Waar zit eventueel mogelijke 
financiele ruimte om deze stijgingen op te vangen?

Vanuit het programma Bestuur en ondersteuning 
ligt er een regieverantwoorelijkheid op het gebied 
van (regionale) samenwerking. De ambities en 
daarmee samenhangende kosten zijn verwerkt in 
de inhoudelijke programma's met specifieke 
aanvullende informatie in de paragraaf verbonden 
partijen. Deze informatie is analoog aan de 
raadsvoorstellen rondom de zienswijzen begroting 
2021 van de verbonden partijen zoals behandeld in 
de raad van juni 2020. 

VVD 11 B&O Risico In 2021 wordt gecoördineerd gewerkt aan inzicht in ambtelijke inzet.  &  
Het verder uitrollen van de aanpak Zo doen we dat in Parkstad, in lijn 
met de aanbevelingen van de rekenkamercommissie, worden in 2021 
voortgezet. Voorgenoemde word als risico omschreven, hoe  moeten wij 
dit lezen?  Graag zien wij een nadere toelichting en uitleg  op en over dit 
specifiek genoemde risico.   

Het risico betreft de omvang van de (financiële) 
middelen die nodig zijn voor de verlengde 
dienstverlening (Verbonden partijen) in relatie tot de 
(beperkte) sturings- en 
beïnvloedingsmogelijkheden. Middels de inzet van 
Zo doen we dat in Parkstad (ZdwdiP) wordt beoogd 
om grip en invloed op de verbonden partijen te 
versterken en daarmee de sturings- en 
beïnvloedingsmogelijkheden te vergroten.

PvdA 11 bestuur en ondersteuning Risico's Tweede bullet: hoe groot is dit beslag …….% in 2021 en hoe gaan we 
hier meer grip op krijgen?

Het verbeteren van de dialoog met en sturing op 
verbonden partijen is onderdeel van Zo doen we dat 
in Parkstad, zoals mede beschreven in het (concept-
) Rekenkamerrapport van Verzuchten naar 
Versterken. Het totaal aan verbonden partijen (zoals 
ook genoemd in de paragraaf, onderdeel 
gemeenschappelijke regelingen) bedraagt voor 
2021 € 4.907.000 (afgerond op € 1.000) en is 18% 
van de totale uitgaven.

DV 12 Deel 2 Programma Bestuur 
en ondersteuning

Dienstverlening - Wat willen we 
bereiken?

Waar staan we nu m.b.t. de verbetering van de interne en externe 
dienstverlening? Vanuit de samenleving en social media bereiken ons 
met regelmaat signalen van ontevreden burgers over de bereikbaarheid 
van en de communicatie vanuit de gemeente.

Daar waar ons deze klachten ook bereiken, worden 
deze zorgvuldig opgepakt en afgehandeld wetende 
dat het niet haalbaar is om volledig aan te kunnen 
sluiten bij ieders persoonlijke wensen en 
voorkeuren aangaande bereikbaarheid, opening en 
aanvragen / afhandelen van producten. 

CDA 12 Programma Bestuur en 
ondersteuning

Werving derden middelen. Zijn er afspraken gemaakt met de 
gespecialiseerde bureau’s, bv betaling naar resultaat?

Nee, die zijn er niet.

CDA 12 Programma Bestuur en 
ondersteuning

Werving 3e middelen: welke invloed wordt hiervan verwacht op de 
begrootte bedragen? Inschatting van verkrijgen van 3e gelden?

Dat is niet bekend. Bij majeure projecten streven wij 
permanent naar co-financiering. De hoogte is echter 
situatieafhankelijk.

CDA 12 Programma Bestuur en 
ondersteuning

Dienstverlening: zijn de hoeveelheid klachten niet van invloed op de 
dienstverlening en is dat dan geen risico?

Dat is nu niet aan de orde en wordt derhalve niet als 
risico gezien. Bovendien wordt het proces en 
resultaat van de afhandeling van klachten verwerkt 
in de verbetering van de dienstverleningsprocessen. 



CDA Lasten bestuur raming 2020 na wijziging 1.403.000. Voor 2021 begroot 
1.139.000. Vanwaar deze verlaging ( bijna 19%)

In 2020 is de raming (incidenteel) gewijzigd voor de 
"bijdrage implementatie toetreding PIT Simpelveld" 
€ 118.000 conform raadsbesluit d.d. 13-02-20 en 
voor bestemming jaarrekeningsaldo 2019 
"opknappen entree rondom spoortunnel/station" € 
13.000 conform raadsbesluit 09-07-2020. 
Daarnaast stond voor 2021 al een bedrag van € 
65.000 geraamd voor de verdere beleidsintegratie 
en één gezamenlijk serviceniveau met Simpelveld 
wat nu is afgeraamd, zie pag. 109/110.

VVD 12 Bestuur en Ondersteuning Werving dergen middelen Is er norm bedrag gesteld dat aan derden middelen moet worden 
binnen gehaald?

Nee, hier is geen normbedrag aan gekoppeld.

VVD 12 B&O Werving derden middelen Welk beslag legt het niet binnenhalen van derden middelen op de 
begroting van 2021? Welke prioritaire verschuivingen gaan er plaats 
hebben als er geen derden gelden/middelen tot beschikking komen? 

Onder verwijzing naar het speerpunt in ons 
raadsakkoord, worden geworven middelen ingezet 
als extra middelen. Dit betekent dat er geen 
consequenties aan zijn verbonden op het moment 
dat de werving onverhoopt niet lukt.

VVD 12 Bestuur en Ondersteuning Dienstverlening Hier zijn geen risico's benoemd. Wanneer de klanttevredenheid tegen 
zou vallen en laag wordt gescord in het onderzoek zou dit kunnen 
betekenen dat maatregelen moeten worden getroffen om de score te 
verhogen. Hier zit een financieel risico, er is immers geen ruimte om 
verbetering te financiering. 

Wanneer zich dit onverhoopt zou voordoen, worden 
voorstellen tot verbetering en votering voor krediet 
hiervoor via het gebruikelijke BBV-proces 
voorbereid en al dan niet besloten. 

VA 12 Programma Bestuur en 
ondersteuning

Werving derden gelden staat: 
Specifiek 2021: Voor majeure 
projecten wordt getracht met 
behulp van een gespecialiseerd 
bureau, derden gelden te werven.

kunt u deze projecten benoemen? Hoeveel geld wilt u werven mbt deze 
projecten. Wat is u doel? Wat zijn de kosten van dit bureau?

U kunt denken aan lopende en toekomstige 
projecten als de Open Club Klimmen, 
fietsverbindingen, klimaatadaptatie-projecten, de 
schoollocatie Ubachsberg, etc.. Sinds dit als 
speerpunt in het raadsakkoord is opgenomen, doen 
wij pogingen om middelen van derden te werven 
met als doel om meer voor minder te kunnen 
realiseren. Daarbij wordt ook gekeken naar 
aansluiting bij lopende programma's/subsidies. Een 
indicatie van de gemoeide bedragen is niet te 
geven. 

DV 13 Bestuur en ondersteuning Wat mag het kosten? Onder lasten, kopje bestuur zien wij een aanzienlijk verschil in de 
raming 2020 en de raming na wijziging. Dit verschil is er in de raming 
van 2021 niet meer. Wat heeft de wijziging veroorzaakt en waarom 
heeft dit geen invloed meer op komende jaren?

In 2020 is de raming (incidenteel) gewijzigd voor de 
"bijdrage implementatie toetreding PIT Simpelveld" 
€ 118.000 conform raadsbesluit d.d. 13-02-20 en 
voor bestemming jaarrekeningsaldo 2019 
"opknappen entree rondom spoortunnel/station" € 
13.000 conform raadsbesluit 09-07-2020. 
Daarnaast stond voor 2021 al een bedrag van € 
65.000 geraamd voor de verdere beleidsintegratie 
en één gezamenlijk serviceniveau met Simpelveld 
wat nu is afgeraamd, zie pag. 109/110.



DV 13 Bestuur en ondersteuning Wat mag het kosten? Onder lasten, kopje Overige baten en lasten zien wij een enorme 
stijging. Vanaf 2022 t/m 2024 t.o.v het jaar 2021. Wat is hiervan de 
oorzaak?

Dit betreft de stelpost loon-en prijsstijging, 
onderdeel prijscompensatie.De stelpost is 
herberekend op basis van percentages genoemd in 
de meicirculaire 2020 gemeentefonds,
met als basis het loon- en prijspeil 2020 (zie pag. 
110/112)

VVD 13 Bestuur en Ondersteuning Overhead Kosten overhead stijgen. Hoe komt deze stijging? IS deze stijging een 
gevolg van het niet samengaan met Simpelveld?

Zie de toelichting op pagina 110, 112 en 113. Deze 
is niet het gevolg van het niet samengaan met de 
gemeente Simpelveld.

VVD 13 Bestuur en Ondersteuning OZB Woningen OZB Woningen blijft maar stijgen. Hoe verhoudt deze stijging van de 
OZB zich tot het streven het aanschaffen van een woning makkelijker te 
maken? Kosten van een woning worden immers steeds hoger in een 
toch al overspannen markt.

De Woz-waarden volgen de marktwaarden. Op 
deze laatste heeft de gemeente geen invloed.

D66 13 Bestuur en ondersteuning Tabel Kunt u uitleg geven over de post mutatie reserves, die in de raming niet 
was meegenomen en in de raming 2020 na wijziging voor 1,3 miljoen in 
deze begroting verschijnt?

Dit betreft begrotingswijzigingen in 2020 en hebben 
betrekking op bestemming jaarrekening saldo € 
681.000 conform RB d.d. 09-07-2020, aanvullend 
krediet OCK € 560.000 RB d.d. 04-06-2020 en 
Voorjaarsrapportage RB d.d. 01-10-2020 € 6.000 
knooppuntenroutenetwerk en € 54.000 vrijval 
voorziening LLB.

VVD 14 B&O Onvoorzien Sanering Bergseweg 109. Daar bodemvervuiling reeds bekend was ten 
tijde van de aankoop, kan de post onvoorzien deze kosten niet dekken. 
uit welk potje komen de gelden voor sanering van het terrein?

In de Raadsinformatiebrief van 16 oktober (kenmerk 
73117) is de meest actuele informatie over deze 
casus verstrekt. Duidelijk is dat de sanerings- en 
herontwikkelingskosten en/of –opbrengsten sterk 
afhangen van de toekomstige invulling van de 
locatie. Afhankelijk hiervan zal ook naar dekking 
worden gekeken, waarbij de aangegeven 
begrotingsposten ook in beeld zijn.

CDA Programma Veiligheid Nu  de handhaving door de verscherpte Corona maatregelen extra 
aandacht moet krijgen is het de vraag of onze BOA capaciteit voldoende 
is? Is het ook in de avonden en weekenden het geval?

Burgemeesters in het Veiligheidsberaad (nationaal) 
en Veiligheidsregio (regionaal) hebben met 
betrekking tot de landelijke maatregelen 
herhaaldelijk aangegeven dat handhaving van de 
regels erg moeilijk is. BOA- en politiecapaciteit is 
overal onvoldoende. BOA’s werken conform een 
week-rooster, dat is afgestemd met de politie. In het 
rooster zijn ook controlemomenten in de 
weekenden en avonduren ingepland. Naast de 
controle op de Covid-maatregelen houden de 
BOA’s nog steeds toezicht op reguliere hotspots en 
zijn zij zichtbaar aanwezig in onze wijken. Het kan 
echter incidenteel voorkomen dat de afhandeling 
van een – reguliere - melding in de huidige situatie 
later wordt opgepakt door de extra inzet ten aanzien 
van de Covid-maatregelen.



DV 15 Deel 2 Programma 
Veiligheid

Openbare orde en veiligheid Onder "Risico's" het 2e bullit": Hier wordt beschreven dat Covid-19 
gevolgen kan hebben voor reguliere taken. Geldt die ook voor reguliere 
taken waaraan van de procedure termijnen zijn verbonden?

Nee, extra inzet van personeel in het kader van 
Covid-19 gaat niet ten koste van reguliere taken 
waaraan procedurele - wettelijke – termijnen zijn 
verbonden. De extra inzet van capaciteit vanuit het 
domein Veiligheid wordt ingezet op handhaving van 
Covid-maatregelen en coördinatie van de 
processen van de Veiligheidsregio binnen 
Voerendaal. De reguliere taken waar wettelijke 
termijnen in acht moeten worden genomen liggen 
bij de toezichthouder Wabo en de 
handhavingsjuristen die niet of nauwelijks worden 
ingezet in de Covid-aanpak. 

DV 15 Veiligheid Scan bestuurlijke weerbaarheid Deelname aan HAP.  Is er op het gebied van handhaving binnen de 
Gemeente Voerendaal van criminaliteit in de ruimste zin van het woord 
een achterstand?

Nee, er is geen achterstand op het gebied van 
handhaving binnen de Gemeente Voerendaal van 
criminaliteit in de ruimste zin van het woord. 

Daar waar sprake is van incidenten die te maken 
hebben met (zware) criminaliteit wordt direct 
opgetreden. Voorbeeld hiervan zijn de diverse 
maatregelen die genomen zijn na het schietincident 
aan de Retersbekerweg in mei van dit jaar.

Verder wordt vanuit het team Veiligheid Toezicht en 
Handhaving proactief en in een nauwe 
samenwerking met het RIEC, (Regionaal Informatie 
en Expertise Centrum) de Politie, het Openbaar 
Ministerie en de Belastingdienst ingezet op de 
aanpak van criminaliteit, onder andere door gerichte 
gezamenlijke controles.

CDA 15 Programma Veiligheid Project HAP: is e.e.a. juridisch geregeld dat ambtenaren van de 
gemeente Heerlen controles kunnen uitvoeren in Voerendaal?

De gemeenten Heerlen en Voerendaal hebben een 
dienstverleningsovereenkomst “Toezichthouders 
project Hennep Aanpak Parkstad” gesloten. De 
ambtenaren van gemeente Heerlen zijn vervolgens  
door ons College van B&W aangewezen als 
toezichthouder als bedoeld in de Algemene wet 
bestuursrecht, zodat zij bevoegd toezicht kunnen 
houden op de voorschriften van 
bestemmingsplannen in het kader van het project 
HAP.



CDA 15 Programma Veiligheid Veiligheid OO&V: in hoeverre is/ wordt het veiligheidsteam ingezet voor 
verwarde personen in Voerendaal? Hoe wordt dat aangepakt? Of gaat 
dat ism de Veiligheidsregio?

Team Veiligheid, Toezicht en Handhaving voert 
structureel overleg met de (beleids)medewerkers 
van de afdeling Maatschappelijke Ontwikkeling, 
maar ook met het Veiligheidshuis Parkstad. 
Signalen over verwarde personen die tevens 
overlast voor de leefomgeving veroorzaken worden 
besproken en in onderling overleg wordt een 
passende aanpak bepaald. Deze aanpak kan 
tevens bestaan uit repressieve maatregelen, 
gecombineerd met, of naast maatregelen die gericht 
zijn op zorg.

PvdA 15 Veiligheid Risico's Tweede bullet: Extra inzet gaat ten koste van reguliere taken. Zijn er nu 
ook al reguliere taken die niet uitgevoerd worden als gevolg van de 
Covid-19 uitbraak? En wat zijn hiervan de risico's?

De extra inzet van capaciteit vanuit het domein 
Veiligheid wordt ingezet op handhaving van Covid-
maatregelen en coördinatie van de processen van 
de Veiligheidsregio binnen Voerendaal.

Wanneer de landelijke overheid nieuwe 
maatregelen in de Covid-19 aanpak afkondigt 
worden deze vervolgens uitgewerkt in 
noodverordeningen op het niveau van de 
Veiligheidsregio’s.

De gemeentelijk boa is verantwoordelijk voor het 
toezicht op en handhaving van de Covid-
maatregelen. Inzet op de Covid-maatregelen gaat 
gedeeltelijk ten koste van de reguliere taken van de 
boa, bijvoorbeeld controle op APV-feiten. Daarnaast 
wordt de boa ook op andere tijdstippen ingezet, 
meer in de avonduren en in de weekenden, 
waardoor op sommige momenten minder toezicht 
gedurende de dag plaats vindt. Het risico hiervan is 
dat sommige meldingen van burgers niet per direct 
kunnen worden opgepakt, maar pas één of enkele 
dagen later.

De coördinatie van de processen van de 
Veiligheidsregio valt binnen het takenpakket van de 
gemeentelijk ambtenaar openbare veiligheid. Deze 
ambtenaar is regulier verantwoordelijk voor het 
account Veiligheidsregio. Inzet als gevolg van de 
Covid-19 situatie kan leiden tot minder inzet op 
andere dossiers. Dit wordt binnen het team 
Veiligheid, Toezicht en Handhaving opgevangen.

DV 16 Deel 2 Programma 
Veiligheid

Crisisbeheersing en brandweer Onder "Specifiek in 2021" staat onder het 2e bullit dat wordt ingezet op 
de invulling en ontwikkeling van de interne crisisorganisatie. Heeft dit 
nog invloed op de taken en capaciteit van de BOA?

Ja, bij de invulling en ontwikkeling van de interne 
crisisorganisatie zullen de taken van de boa’s nader 
omschreven worden. Dit betekent dat in geval van 
een crisis de boa een specifieke taak heeft. 
Uitvoering van deze specifieke taak gaat – 
logischerwijs – ten koste van reguliere taken.



DV 16 Deel 2 Programma 
Veiligheid

Crisisbeheersing en brandweer Onder "Risico's" is geen enkel risico benoemd. Is er dan geen één risico 
op dit gebied?

De processen die vallen onder crisisbeheersing en 
brandweer worden veelal door de Veiligheidsregio 
gecoördineerd. 

De gemeente dient vooral zorg te dragen voor een 
goede borging van de diverse processen. Hierbij 
voorzien wij geen risico.

CDA 17 Programma Veiligheid Vanwaar deze hoge stijgingen?: Crisis en brandweer in 2020 7,4% en 
2022 13%. Veiligheid tot 2021 7,9 % en tot 2022 11,9%. Kostenstijging crisisbeheer en brandweer komt met 

name door nieuw verdeelmodel, ingevoerd met 
ingang van 2020. Hiervoor is een ingroeimodel over 
een periode van 4 jaar, waardoor de kosten jaarlijks 
toenemen. Verwezen wordt naar raadsbesluit van 4 
juni jl.. De kostenstijging bij openbare orde en 
veiligheid komt enerzijds door toerekening 
salariskosten en anderzijds door invoering Wet 
verplichte GGZ (waaronder het element hoorplicht).

DV 18 Deel 2 Programma Verkeer, 
vervoer en waterstaat

Verkeer en mobiliteit Wat is de status van de te saneren verkeersborden die overbodig zijn 
gebleken?

Het programma is halverwege; we zijn gestart met 
een saneringsronde (weghalen wat weg kan en 
juiste borden op de juiste plaats). Het vervolg van 
het programma bestaat uit onderhoud (vervangen 
beschadigd, rechtzetten etc.) en gaat in Q4 2020 
van start.     

DV 18 Deel 2 Programma Verkeer, 
vervoer en waterstaat

Risico's. Verkeerstromenplan moet nog richting de raad. Financieel zal het niet 
binnen bestaande budgetten passen.  Kan er een toezegging worden 
gedaan dat er een voorstel komt met uitgewerkte scenario's en 
prioriteringen, dit om mede om financiele afwegingen te kunnen maken. 
Bijvoorbeeld scenario 1 kost zoveel krijg je dit, scenario 2 kost zoveel 
dan krijg je dat ?

Voor het verkeersstromenplan is in de investeringen 
3x € 100.000 opgenomen. Hieraan zal een 
uitvoeringsprogramma met een kostenopgave 
toegevoegd worden. De prioriering zal in eerste 
instantie op basis van verkeersveiligheid ingestoken 
zijn (gevaarlijke locaties eerst). De volgende 
afweging betreft locaties die bij de burger een grote 
noodzaak kennen (zwaarwegende 
klachten/meldingen/verkeershinder). Verder is dit 
nog onderdeel van het proces, waarbij wij uw 
suggestie voor het uitwerken van scenario's mee 
zullen nemen.

CDA 18 Programma Verkeer, 
vervoer en waterstaat 

Risico’s: financieel niet binnen de bestaande budgetten. Programma 
aanpassen of financiële ruimte scheppen?

Het onderzoek verkeersstromen 
(mobiliteitsplanplan) is een geheel nieuw item; in de 
investeringen is hiervoor een budget opgenomen 
van 3x € 100.000. De hieruit voortvloeiende 
maatregelen  zullen zoveel mogelijk worden 
gecombineerd met andere projecten, zoals bijv. de 
STRIP-projecten, groot onderhoud of ander 
infrastructurele ingrepen, zodat 'werk-met-werk' 
gemaakt kan worden.



D66 18 Verkeer, vervoer en 
Waterstaat

Verkeer en mobiliteit Als risico staat beschreven dat de maatregelen voor een groot deel niet 
binnen de bestaande budgetten kunnen worden opgepakt? Naast het 
feit dat dit geen risico is, maar een constatering, heeft het college wel 
een idee hoe zaken kunnen worden opgepakt of budgetten herverdeeld 
kunnen worden?

Het onderzoek verkeersstromen 
(mobiliteitsplanplan) is een geheel nieuw item; in de 
investeringen is hiervoor een budget opgenomen 
van 3x € 100.000. De hieruit voortvloeiende 
maatregelen  zullen zoveel mogelijk worden 
gecombineerd met andere projecten, zoals bijv. de 
STRIP-projecten, groot onderhoud of ander 
infrastructurele ingrepen, zodat 'werk-met-werk' 
gemaakt kan worden.

D66 18 Verkeer, vervoer en 
Waterstaat

Verkeer en mobiliteit Obv welke criteria wordt de leefbaarheid en veiligheid van de wegen 
voor de weggebruikers vastgesteld, alsmede het passen van de wegen 
bij het landelijke karakter van Voerendaal?

Het voert te ver en het loopt vooruit op het 
onderzoek verkeersstromen (mobiliteitsplan), maar 
waar u aan moet denken betreft: Is de intensiteit 
van een weg in verhouding tot de functie van de 
weg (richtlijnen) en wat vinden de bewoners 
daarvan. Uit de harde gegevens (metingen) en uit 
subjectieve gegevens (interviews en 
tafelgesprekken met bewoners en organisaties) 
kunnen we afleiden/aantonen welke problemen zich 
voordoen en voorstellen tot verbetering aandragen. 

D66 18 Verkeer, vervoer en 
Waterstaat

Verkeer en mobiliteit Waarom is de beleidsdoelstelling van het programma alleen gefocust 
op leefbare en veilige wegen en niet op andere aspecten van verkeer, 
vervoer en mobiliteit?

Vervoer en mobiliteit maakt wel degelijk onderdeel 
uit van het programma. De begrotingstekst is met 
name gefocust op ons uitvoeringsprogramma. 
Zaken als openbaar vervoer, hoe krijgen we meer 
mensen op de fiets etc. hebben zeker onze 
aandacht maar zijn veelal gemeentegrens 
overstijgend en opgenomen in provinciale 
actieprogramma's waarin wij waar nodig 
meedenken en praten. Er bestaan diverse regionale 
en provinciale overleggen over verkeer en mobiliteit. 
Deze worden veelal door Provincie Limburg 
geinitieerd en met gemeenten rechtstreeks of in de 
Regionale mobiliteits overleggen (RMO's) bespoken 
onder de paraplu van Parkstad Limburg.

DV 19 Deel 2 Programma Verkeer, 
vervoer en waterstaat

Beleid en Projecten Onder "Structureel", het 3e bullit is sprake van het actueel houden van 
beheerplannen. Is dit een toezegging dat er toch een beheerplan voor 
de openbare verlichting wordt opgesteld?

In 2021 worden het beheerplan (2016-2020) en het 
beleidsplan (2016-2020) openbare verlichting 
geactualiseerd. Voor de uitvoering van het 
beheerplan hebben we een 10 jarige overeenkomst 
met SPIE (destijds ZIUT) afgesloten (2016-2025).



DV 19 Deel 2 Programma Verkeer, 
vervoer en waterstaat

Beleid en Projecten Onder "Risico's", laatste bullit: hoe moet tegen de laagste 
maatschappelijke kosten worden gelezen/geïnterpreteerd?

Onderhoud conform de wegbeheersystematiek 
uitvoeren op het juiste moment met de juiste 
maatregel tegen marktconforme kosten en 
afgestemd met overige projecten/disciplines 
(STRIP, groen, water etc.) in de openbare ruimte , 
evt. in combinatie of in samenwerking met andere 
beheerders, zodat de kosten voor de burger 
uiteindelijk het laagst zijn.

CDA 19 Programma Verkeer, 
vervoer en waterstaat 

Specifiek voor 2021: het proces van opstellen va een integrale visie: 
een slimme werkwijze.

Dank; ter kennisgeving aangenomen

D66 19 Verkeer, vervoer en 
waterstaat

Beleid en projecten Wat wordt hier met beleid bedoeld? Met beleid wordt bedoelt de samenhang tussen 
gestelde doelen, de beschikbare en benodigde 
middelen en het tijdspad waarin je iets tracht te 
bereiken. Onder beleid wordt dus verstaan het 
aangeven van de richting en de middelen waarmee 
je gestelde doelen wil realiseren in een gestelde 
periode. 

D66 19 Verkeer, vervoer en 
waterstaat

Beleid en projecten Waarom worden projecten onder deze kop apart vermeld en niet onder 
de bredere kop Verkeer en Mobiliteit?

In de programma’s is een uitsplitsing gemaakt naar 
speerpunten. Bij het programma Verkeer, vervoer 
en Waterstaat is deze manier van uitsplitsen minder 
evident. Daarom is hier een onderscheid gemaakt 
naar het meer beleidsmatige Verkeer en Mobiliteit, 
en de meer fysieke uitvoeringsgerelateerde beheer-
, onderhouds-  en uitvoeringsprojecten. De 
gehanteerde kop “Beleid & Projecten” is hierbij 
verwarrend.

D66 19 Verkeer, vervoer en 
waterstaat

Beleid en projecten Waarom is dit programma niet gestructureerd cf. bedoeld in de inleiding 
op de programma's, d.w.z.: enerzijds tbv de kaderstellende rol van de 
Raad aangeven wat de beleidsdoelen van het programma zijn en de 
maatschappelijke effecten die daarmee bereikt moeten worden, zoveel 
mogelijk in meetbare termen; anderzijds een beschrijving van de 
concrete activiteiten die nodig zijn om de doelen te bereiken en de 
effecten te bewerkstelligen?

Het programma is op dezelfde wijze gestructureerd 
als de overige programma's.

D66 19 Verkeer, vervoer en 
waterstaat

Beleid en projecten Beleid en projecten: het voornemen om in 2021 wegen af te waarderen 
is ons bekend, na overleg met belanghebbenden. Hoe verhoudt zich dit 
tot het buiten gebruik stellen van wegen voor auto’s in relatie tot 
afvaldumpingen zoals dit op pagina 40 wordt gesteld. Is dit besluit al 
genomen?

Er is nog geen besluit genomen. De raad zal 
worden geïnformeerd over het wel/niet afsluiten van 
wegen in het buitengebied en vanuit welk 
perspectief dit zou moeten gebeuren (de insteek 
kan afvaldumping, onverhard, niet noodzakelijk om 
in verkeer te houden etc betreffen). Vanwege 
prioritering van werkzaamheden en Corona is de 
uitwerking hiervan sterk vertraagd.



DV 20 Deel 2 Programma Verkeer, 
vervoer en waterstaat

Wat mag het kosten? In de tabel is te zien dat de lasten Parkeren van 2000 naar 6000 gaan. 
Wat is de oorzaak van deze forse toename?

Vanaf heden moeten we werk maken van het 
geschikt maken van parkeerplaatsen voor het 
elektrisch rijden (E-laden). Dit gaan we doen in 
samenwerking met Vattenfall en zal met name 
vanaf 2021 zijn beslag krijgen. In het 
verkeersstromenplan zal het beleid hiervoor en het 
parkeren in het algemeen nader uitgewerkt worden.

DV 21 Deel 2 Programma 
Economie

Wat gaan we daarvoor doen? Bij de 1e bullit wordt gesproken over de Retailagenda. Zijn de 
Retailagenda en het Retail Uitvoeringsprogramma reeds bekend bij 
commissie en raad?

In het najaar 2019 vond een informatiebijeenkomst 
plaats voor alle raadsleden van de aangesloten 
gemeenten bij de stadsregio Parkstad waarin het 
Retail Uitvoeringsprogramma Retail is 
gepresenteerd. Het Retail Uitvoeringsprogramma is 
op dat moment ook naar uw raad gezonden. 

De Retailagenda is een pijler binnen het 
programma economie van de stadsregio Parkstad. 
Hieronder vallen o.a. de Structuurvisie Ruimtelijke 
Economie Zuid-Limburg (beleidskader), Het 
Uitvoeringsprogramma Retail en de inzet van de 
Stichting Streetwise om leegstaande winkelpanden 
in te vullen.

CDA 21 Programma Economie Toelichting: In de tweede plaats het aanjagen van ……. hotels en 
pensions die kwalitatief niet meer aan de maat zijn ???

In een aantal gevallen leidt dit tot knelpunten b.v. 
ten gevolge van (illegale) huisvesting van 
arbeidsmigranten of andere ongewenste situaties. 
Dit project is met name door de gemeente 
Valkenburg en Gulpen-Wittem aangedragen. We 
verwachten in Voerendaal  op dit vlak niet veel 
knelpunten.



CDA 21 Programma Economie Uitvoeringsprogramma bedrijven terrein: 2de uitbreiding Lindelaufer 
gewanden werk van de project ontwikkelaar?

De Uitbreiding Lindelaufer Gewande - Op gen Hek 
is voor rekening en risico van projectontwikkelaar 
Nouvelle Terre B.V. gerealiseerd. De afbouw van de 
infrastructuur heeft in Q3 2020 plaatsgevonden.

D66 21 Economie Economie en toerisme Met behulp van welke indicatoren wordt gemonitord of de kwaliteit van 
het vestigingsklimaat overeenkomt met de beleidsdoelstelling?

Het vestigingsklimaat voor bedrijven die zich willen 
vestigen op bedrijventerreinen wordt gemonitord 
binnen de stadsregio Parkstad. Bedrijventerrein 
Lindelaufer Gewande komt hier vanwege de ligging, 
ontsluiting en de goede staat van de openbare 
ruimte uit als een aantrekkelijk bedrijventerrein. 
Voor beroep en bedrijf aan huis hangt het 
vestigingsklimaat nauw samen met de 
aantrekkelijkheid van de woon- en leefomgeving. Uit 
de Parkstad-monitor blijkt dat het woon- en 
leefklimaat in Voerendaal positief wordt beoordeeld. 

D66 21 Economie Economie en toerisme Met behulp van welke indicatoren wordt gemonitord of de recreatieve 
infrastructuur aantrekkelijk is?

Monitoring vindt kwalitatief plaats op basis van input 
van o.a. Visit Zuid-Limburg en van lokale 
ondernemers. Het aantal overnachtingen en de 
toeristische bestedingen is (ook) een graadmeter 
voor de aantrekkelijkheid. Uit het partnership van 
IBA, stadsregio Parkstad en provincie Limburg en 
de cofinanciering voor de gebiedsontwikkeling Land 
van Kalk blijkt ook dat gebouwd wordt aan een 
aantrekkelijke recreatieve infrastructuur.



VVD 21 Economie Wat gaan we er voor doen VVD mist in het programma de aanstaande in ontwikkeling zijnde aan 
en verkopen van onroerend goed aan het Kerkplein. Wat is de huidige 
stand van zaken in herontwikkeling van het Kerkplein? Welke financiële 
consequenties hebben de nieuwe ontwikkelingen op de begroting?

Op dit moment verkent het college mogelijke 
richtingen voor een herontwikkeling van de panden 
Kerkplein 54-56. De financiële consequenties zijn 
nog niet bekend.

VVD 21 Economie centrum Voerendaal Is er al een visie hoe het centrum er over 1, 5, 10 en over 25 jaar moet 
uitzien? Welke functies moet het centrum vervullen? Welke rol vervult 
het historische centrum / de historische gebouwen hierin?

Het kernplan Fase II is nog niet lang geleden 
opgeleverd. Vigerend beleid voor het centrum is 
opgenomen in het bestemmingsplan Voerendaal-
Kunrade en de Structuurvisie Ruimtelijke Economie 
Zuid-Limburg. 
In de SVREZL is het centrumgebied Voerendaal 
aangewezen als boodschappencentrum op het 
niveau van een dorp/wijk. Dit beleid is nog actueel, 
ook voor het centrum van Voerendaal.

VA 21 Programma Economie De bloemen "hanging baskets " 
aan de lantaarnpalen in het 
centrum is door de gemeente t/m 
2022 een contract afgesloten.

Door wie worden deze onderhouden en wat zijn de kosten? Voor de hanging baskets is een all-in contract voor 
3 jaar afgesloten met Oase Lease. Dit bedrijf zorgt 
voor ophangen, verwijderen en 
onderhoud/bewatering van de bloembakken die aan 
de lantaarnpalen in het centrum hangen.
De kosten hiervoor bedragen jaarlijks 3.124,55 euro 
incl. btw.



PvdA 22 Economie Risico's Moet Covid-19 niet als belangrijk risico worden opgenomen bij het 
programma economie?

De risicoparagraaf in de begroting heeft tot doel 
risico’s te benoemen voor de gemeentebegroting. 
Gezien de beperkte omvang van het werkbudget 
zijn risico’s in deze zin niet aan de orde.
Uiteraard heeft Covid-19 grote economische 
consequenties. De coronapandemie wordt erkend 
en wij zijn als gemeente een van de uitvoerders van 
de maatregelen die het Rijk neemt en 
aanspreekpunt voor lokale ondernemers. Primair is 
het Rijk aan zet om de pandemie te bestrijden en de 
gevolgen ervan zoveel als mogelijk te bespreken.

CDA 22 Programma Economie Risico’s: toevoegen hoe hoog de gemaakte kosten inmiddels zijn van 
Lindelaufer Gewande 54-60?

In 2018 zijn kosten gemaakt in verband met de 
handhavingsacties en de aankoop. Hierover bent u 
geïnformeerd via raadsinformatiebrieven en in de 
jaarrekening 2019. 

VVD 22 Specifiek Anders dan 'Het natuurtransferium Kunradersteengroeve zal uiterlijk 
begin 2021 worden opgeleverd'  1* Kan de portefeuillehouder 'begin 
2021' definiëren? Zou volgens het uitvoeringsplan Infopoint en 
Natuurtransferium Kundersteengroeve dd: 14 Maart 2019  in Q1 2020 
de oplevering plaatsvinden van het natuurtransferium 
kunradersteengroeve, dit is niet gebeurd, 2* wat is en/of wat zijn de 
redenen van het niet opleveren? 3* Wat zijn de financiële 
consequenties voor de gemeente? 4* Hoe groot word de financiële 
schade door de vertraging van de oplevering ingeschat? 

Er is op dit moment nog geen exacte datum van 
oplevering bekend. 
Vanwege gewijzigde regelgeving is de 
oorspronkelijke planning opgeschoven in verband 
met de PFAS en stikstof-toets. De realisatiefase 
duurt daarnaast ook iets langer dan oorspronkelijk 
gepland.
De totale financiële afwikkeling met de aannemer 
moet nog plaatsvinden. 
De voortgang van het project loopt nog in de pas 
met het IBA-expojaar, dat medio 2021 van start 
gaat. 



CDA 24 Programma Onderwijs Aan welke kinderen bieden de nieuwe initiatieven  zoals 
peuterspeelzaal plus en BSO plus opvang? Wat zijn de voordelen? Ook 
in financiële zin? Ook pag. 32

Aan kinderen met een hulpvraag en die zonder hulp 
en ondersteuning niet kunnen deelnemen aan een 
reguliere voorziening, zoals BSO op 
peuterspeelzaal. Het voordeel is datt deze plus 
voorziening dicht bij de reguliere voorziening staat 
en meehelpt bij het zo normaal mogelijk opvoeden 
en opgroeien. Kinderen kunnen zo dicht bij huis 
blijven. Financieel biedt dit voordeel omdat je de 
reguliere bekostiging zoveel mogelijk gebruikt en 
alleen de extra hulp via JENS laat lopen en dus 
geen volledige speciale voorziening bekostigd hoeft 
te worden.

CDA 24 Programma Onderwijs Gezonde jeugd en samenwerkingsplannen met Open Club: worden 
zaken in de begroting niet dubbel financieel in kaart gebracht?

Nee, het gaat hier om activiteiten die worden 
ondergebracht in de educatieve agenda om hier 
extra aandacht voor te vragen van alle educatieve 
partners en om te komen tot integrale doelen, zoals 
gezond en veilig opgroeien. Bekostiging van deze 
activiteiten is niet voorzien vanuit de middelen voor 
de educatieve agenda. 

CDA 24 Programma Onderwijs JENS: wat is de verwachting van financiering van JENS in 2021? Zal de 
gemeente dan ook bij moeten spijkeren zoals in 2020 ondanks lumpsum 
afspraken?

Er wordt door zowel JENS als gemeente gekoerst 
op uitvoeren van de opdracht binnen de lumpsum 
afspraken. Hiertoe is het meerjarigperspectiefplan 
opgesteld. Zie hiervoor ook de RIB van 12 mei 
2020.

D66 24 Onderwijs Uitvoering educatieve agenda en 
onderwijsachterstandenbeleid

Op basis van welke meetbare indicatoren wordt de 
onderwijsachterstand in Voerendaal vatsgesteld?

Onderwijsachterstanden worden vastgesteld op 
basis van indicatoren die het cosultatiebureau 
hanteert, zoals opleidingsniveau ouders, 
ontwikkeling van het kind algemeen, ontwikkeling 
van kind op het gebied van taal. Op basis hiervan 
kunnen zij het kind indiceren als doelgroepkind. Zij 
zorgen er voor dat kinderen die zij zien als 
doelgroepkinderen worden doorgeleid naar 
peuteropvang voor VVE. 

D66 24 Onderwijs Uitvoering educatieve agenda en 
onderwijsachterstandenbeleid

Welke meetbare verbetering van de huidige onderwijsachterstand wordt 
met het beleidsprogramma beoogd?

Kinderen moeten betere prestaties laten zien op het 
gebied van taal en rekenen bij start in groep 3. Hier 
worden afspraken over gemaakt met het onderwijs, 
hoe deze prestaties aangetoond kunnen worden.

D66 24 Onderwijs Uitvoering educatieve agenda en 
onderwijsachterstandenbeleid

Wordt de mogelijke impact van Corona op onderwijsachterstand in 
Voerendaal in kaart gebracht?

Het is moeilijk om dit exact in kaart te brengen. Het 
onderwijs heeft start schooljaar de toetsen die einde 
schooljaar niet zijn afgenomen wel afgenomen, 
daarop lijkt geen heel nadrukkelijke achterstaan te 
wijten aan Corona zochtbaar. Uiteraard verschilt dit 
per kind.



D66 24 Onderwijs Uitvoering educatieve agenda en 
onderwijsachterstandenbeleid

Voorziet het programma specifiek in acties om de impact van Corona op 
onderwijsachterstand te mitigeren?

Nee, niet specifiek gekoppeld aan corona. We 
vinden dat gemeente Voerendaal een solide beleid 
moet hebben op het gebied van 
onderwijsachterstaandsbestijding dat verder kijkt 
dan corona, maar uiteraad in het geval van conona 
ook toe te passen is,

DV 25 Deel 2 Programma 
Onderwijs

Risico's  2e bulet Peuterspeelzaal Wat is de stand van zaken t.a.v.overdracht vanuit POVV naar nieuwe 
aanbieder?

Er lopen gesprekken met overname partij en er 
wordt gekoerst om peuteropvang par 1 januari 2021 
te laten uitvoeren door een nieuwe aanbieder. 

DV 25 Deel 2 Programma 
Onderwijs

Risico's  2e bulet Cortemich Wat is de stand van zaken t.a.v.. overleg met Innovo betreffenden 
volledige of gedeeltelijke overname ?

Met Innovo zijn afspraken gemaakt dat er een zgn 0-
meting wordt gedaan over huidige bouwkundige 
status van het gebouw. Tevens worden de kosten 
van de herinrichting door Innovo nader bepaald. 
Vervolgens zal Innovo met een voorstel naar de 
gemeente komen over hoe zij denken dat de 
exploitatie kan worden overgenomen door de 
gemeente en onder welke voorwaarden. 

CDA 25 Programma Onderwijs Risico: Wat gebeurt er als niemand inschrijft voor de peuterspeelzalen 
in de kleine kernen?

Wij stellen als voorwaarde bij een overname dat 
ook een aanbod wordt verzorgd in de kernen 
Ransdaal en Ubachsberg.

CDA 25 Programma Onderwijs Cortemich: Worden bij gedeeltelijke overname van Cortemich de 
financiële risico’s beperkt? Waarom zou de gemeente überhaupt heel 
Cortemich willen overnemen?

Cortemich heeft zich ontwikkeld tot een brede 
school met verschillende partners / huurders. 
INNOVO heeft niet als corebusiness de verhuur van 
ruimten aan niet-onderwijspartners. Derhalve is het 
meer logisch dat de gemeente de exploitatie 
overneemt  maar hierover zijn we nog in gesprek. 
Het kan ook een optie zijn dat onderwijs en overige 
huurders wordt gesplitst en dat het niet-
onderwijsgedeelte bij een derde partij beheer en 
exploitatie wordt belegd. Welke financiële 
consequenties en/of risico's deze varianten hebben, 
is nog niet bekend.  

CDA 25 Programma Onderwijs Cortemich: is nog niet bekend welk eigendom of de gemeente heeft? De gemeente is volledige economisch eigenaar van 
Cortemich.



VVD 25 Onderwijs Overname beheer en exploitatie 
BSC

Is er voldoende inzicht in het onderhoudsplan van Cortimich? Hoeveel 
kosten worden jaarlijks opgenomen? Zijn er kosten verbonden aan 
leegstand van het gebouw?

INNOVO is verantwoordelijk voor het onderhoud 
van basisscholen. Zij stellen hier zogenaamde 
MOP’s voor op die ook bekend bij de gemeente zijn. 
De financiële vertaling van het onderhoud is 
hiermee eveneens een verantwoordelijkheid van 
INNOVO. 
Op dit moment is geen sprake van leegstand. 
Integendeel, er wordt ruimtegebrek in de brede 
school Cortemich ervaren. Wanneer op termijn wel 
sprake van leegstand zou zijn, dan worden deze 
lokalen aan de gemeente overgeheveld en aan de 
onderwijsbestemming onttrokken. Het is dan aan de 
gemeente om deze lokalen aan derden te verhuren. 

VVD 25 Onderwijs Risico's VVD is van mening dat met een (eventuele) overname van Cortemich 
door Innovo de gemeente het complete Voerendaalse onderwijs op het 
spel zet en uit handen geeft. Met de kennis van het op pagina 26 
genoemde risico 'Voortbestaan van basisonderwijs is niet alleen 
afhankelijk van de functionaliteiten van een gebouw. Als het 
leerlingenaantal beneden de opheffingsnorm daalt, financiering voor 
basisonderwijs wijzigt of de kwaliteit van het basisonderwijs een aantal 
jaren onder de maat is, stopt Innovo met het onderwijs in Ransdaal'. 
Waarom overweegt het college überhaupt om zo'n risico in te gaan?  
Wegen de financiën voor het college zwaarder dan het basisonderwijs 
in Voerendaal?

Er is geen sprake van overname van Cortemich 
door Innovo. Het is juist andersom: Innovo wil zich 
beperken tot hun hoofdtaak zijnde onderwijs. 
Beheer en exploitatie van het totale gebouw 
Cortemich (wat nu in handen van Innovo is) is niet 
hun core business vandaar dat er gesproken wordt 
over de randvoorwaarden om het beheer en 
exploitatie van het gehele gebouw of alleen het niet-
onderwijs gedeelte bij de gemeente Voerendaal 
onder te brengen.
Onderwijsorganisaties ontvangen van de 
rijksoverheid de financiering voor de exploitatie van 
schoolgebouwen. Wanneer de gemeente het 
beheer en de exploitatie van het totale gebouw 
overneemt, hevelt Innovo deze middelen over naar 
de gemeente. Gelet op het leerlingenaantal van de 
Brede School Cortemich is er overigens geen enkel 
risico voorzien aangaande het behoud van 
basisonderwijs op deze plek.  



PvdA 25 Onderwijs Risico's Eerste bullet: er wordt gesproken over een sterk krachtenveld voor 
partners, kunt u enkele voorbeelden geven van enkele krachten die hier 
bedoeld worden?

JENS wilt enerzijds meedenken met 
onderwijspartners, maar wilt ook inhoud geven aan 
haar transformatieve opdracht. Daarbij komen de 
belangen niet altijd overeen, denk bijvoorbeeld aan 
school die een onderzoek van Lionarons wilt en 
JENS wilt dit bijvoorbeeld laten lopen via GGZ in de 
wijk. Onderwijs wilt een nieuwe methodiek voor de 
groepen 1 en 2 en daarmee afstappen van 
Speelplezier, omdat ze moeten werken met een 
gevalideerd observatiesysteem en landelijk de Cito 
voor kleuters niet meer mag gebruiken. 
Peuteropvang is net opnieuw opgeleid en 
gesertificeerd op Speelpleziervanwege de opdracht 
vanuit het onderwijsachterstandenbeleid. Hiermee 
komst de doorgaande lijn die wordt beoogd in de 
LEA onder druk te staan.

PvdA 25 Onderwijs Risico's Tweede bullet: gaan de nieuwe aanbieders ook erkende VVE-
programma's aanbieden? Hebben we bij de nieuwe aanbieders ook 
eisen gesteld aan het bereiken van de zogenaamde 
'doelgroepkinderen'.

Ja, vanwege nieuwe subsidieregels en 
voorwaarden wordt alleen subsidie volgens geld 
volgt kind uitgekeerd als aanbieder(s) ook VVE 
volgens voorwaarde biedt. Afspraken over bereik 
van de doelgroep moeten opnieuw gemaakt worden 
met een nieuwe aanbieder, maar zijn wel verplicht 
ook vanwege opdracht vanuit het rijk. Hier wordt 
gemeente ook op getoetst.

VA 25 Programma Onderwijs Brede school Cortemich Kunnen we een overzicht krijgen van de verschillende gebruikers over 
de jaren heen? Dus welke gebruikers hebben vanaf de opening van 
deze locatie tot nu gebruik gemaakt van dit gebouw? Hoe was de 
verdeling qua gebruikers in m2/m3? (mag ongeveer of procentueel)

Sinds de opening is INNOVO verantwoordelijk voor 
het beheer en onderhoud van dit pand. De exacte 
gegevens van tussentijdse wijzigingen in het 
gebruik van aantal m2 per huurders is bij hen 
bekend. Momenteel is de verdeling als volgt: 
INNOVO 2777 m2, Meander 292 m2, Peuteropvang 
236 m2, Humankind 1008 m2, Ritmo 524 m2, 
Kompas 171 m2. JENS maakt gebruik van kleine 
ruimte school.

CDA 26 Programma Onderwijs Waarom is het conceptplan met kostenraming nog niet uitgevoerd. Is al 
geruime tijd geleden toegezegd door dhr. Wethouder

Naar aanleiding van de aangenomen motie zijn 
middelen in de meerjarenbegroting opgenomen 
voor dit project. De uitwerking van het plan vraagt, 
net zoals andere plannen van een vergelijkbare 
omvang, zorgvuldigheid in de uitwerking waarover 
nadere afspraken met de initiatiefgroep in Ransdaal 
worden gemaakt.

CDA 26 Programma Onderwijs Het voortbestaan van het basisonderwijs moet niet onder de paragraaf 
“Risico’s” staan. Is vooralsnog niet ter spake en schept onnodig onrust 
in Ransdaal

De realiteit is dat dit wel een risico is. In de visie van 
INNOVO, welke autonoom is in het besluiten 
hierover, is het voortbestaan van de basisschool in 
Ransdaal op termijn onzeker.



CDA 27 Programma Onderwijs €: waarom is voor Lasten huisvesting en beleid tussen 2022 en 2023 
zo’n grote vermeerdering van lasten? Waarvoor?

Bij het taakveld "Onderwijshuisvesting" heeft dit te 
maken met een verschuiving in de tijd van de sloop- 
en afschrijvingskosten van de Open Club Klimmen. 
Bij het taakveld "Onderwijsbeleid" wordt dit 
veroorzaakt door een dotatie o.b.v. het nieuwe MOP 
2021 -2030 zoals door de raad vastgesteld d.d. 01-
10-2020. De aanpassing van het MOP heeft op 
meerdere taken zijn weerslag. Het totale effect van 
deze bijstelling staat op pag. 110.

CDA 27 Programma Onderwijs €: waarom is voor Lasten huisvesting en beleid tussen 2022 en 2023 
zo’n grote vermeerdering van lasten? Waarvoor?

Bij het taakveld "Onderwijshuisvesting" heeft dit te 
maken met een verschuiving in de tijd van de sloop- 
en afschrijvingskosten van de Open Club Klimmen. 
Bij het taakveld "Onderwijsbeleid" wordt dit 
veroorzaakt door een dotatie o.b.v. het nieuwe MOP 
2021 -2030 zoals door de raad vastgesteld d.d. 01-
10-2020. De aanpassing van het MOP heeft op 
meerdere taken zijn weerslag. Het totale effect van 
deze bijstelling staat op pag. 110.

DV 28 Deel 2 Programma Sport, 
cultuur en recreatie

Verenigingsleven Zijn er plannen om het verenigingsleven een extra impuls te geven door 
de mogelijke gevolgen voor verenigingen van Covid-19?

Lokaal betalen wij de basissubsidies door ongeacht 
of de verenigingsactiviteiten al dan niet door kunnen 
gaan. Daarnaast kunnen verenigingen op diverse 
manieren bij de landelijke overheid in aanmerking 
komen voor financiële ondersteuning/compensatie 
inzake COVID-19. Op deze regelingen worden de 
verenigingen vanuit de gemeente actief gewezen. 

CDA 28 Programma Sport, cultuur 
en recreatie

Programma Jongeren op gezond gewicht wordt ook op blz 24 genoemd 
bij Onderwijs. Is hier sprake van dubbeling in de begroting?

Nee, omdat dit meerdere beleidsvelden dan wel 
activiteiten raakt, komt JOGG op meerdere plekken 
inhoudlijk terug in de begroting. 

CDA 28 Programma Sport, cultuur 
en recreatie

Stimuleren …… activiteitensubsidie. Op welke wijze denkt men dit te 
realiseren. Niet alleen via de verenigingsondersteuner?? Aanvragen 
activiteitensubsidie in 2020 beduidend minder dan in 2019. Mede met 
name door Corona

De activiteitensubsidie bestaat reeds enkele jaren. 
Door hier blijvend verenigingen op te wijzen middels 
verenigingsondersteuner maar ook in publicaties 
willen we het gebruik hiervan stimuleren.

D66 28 Sport, cultuur en recreatie Sport Welke maatschappelijke effecten worden beoogd met het programma-
onderdeel sport?

Positieve gezondheid onder inwoners vergroten. 
Voldoen aan de beweegnorm. Plezier in sporten en 
bewegen in de gemeente Voerendaal.

D66 28 Sport, cultuur en recreatie Sport Mbv welke indicatoren worden de beoogde maatschappelijke effecten 
gemeten?

Buiten de indicatoren vanuit de gezondheidsatlas 
van de GGD, geen effectmetingen. 

D66 28 Sport, cultuur en recreatie Sport In hoeverre wordt het programma-onderdeel sport specifiek geënt op 
het vergroten van de weerstand van kwetsbare bevolkingsgroepen 
m.b.t. Het coronavirus?

Het programma sport richt zich op alle 
bevolkingsgroepen van Voerendaal, niet specifiek 
op kwetsbare doelgroepen m.b.t. het coronavirus.



D66 28 Verenigingsleven Vorig jaar is tijdens de commissievergadering toegezegd dat dit in het 2e 

kwartaal van 2020 aan bod zou komen? We lezen hier dat de evaluatie 
over 2019 nog steeds uitgevoerd moet worden? Wanneer gaat dit 
gebeuren en waarom is dit met 1 jaar opgeschoven?

De evaluatie 2019 is uitgevoerd, dit is besproken 
tijdens de afgelopen raadsinformatieavond. De 
evaluatie is  niet met een jaar opgeschoven maar 
met een kwartaal. De inventarisatie van de MVA is 
samen met de aanvraag van de basissubsidie 
uitgezet om de administratieve last van de 
verenigingen te beperken.

VVD 28 Sport, Cultuur en recreatie Verenigingsleven Wat is het risico voor de gemeente en voor de begroting wanneer 
verenigingen moeite hebben met het ontwikkelen van een MVA? In dat 
geval stroomt er toch weer geld terug van de vereniging naar de 
gemeente?

Het risico is maatschappelijk, niet financieel. Met de 
25% regeling en MVA krijgen verenigingen extra 
subsidie en in ruil voor een extra maatschappelijke 
activiteit ten behoeve van de Voerendaalse 
samenleving. Als de MVA stopt, stopt ook de 25% 
extra basissubsidie.

PvdA 28 Sport, cultuur en recreatie Verenigingsleven --> Risico's Is dit nader onderzocht, wat weerhoudt verenigingen? Kan dit niet meer 
gefaciliteerd worden door de combinatiefunctionaris?

Uit de 1e tussenevaluatie blijkt dat de meeste 
verenigingen er goed mee aan de slag zijn Er is 
geen eenduidig antwoord waarom verenigingen nog 
geen MVA hebben ontwikkeld maar er is wel 
contact met deze verenigingen hierover, ook om 
hen indien gevraagd te helpen. Er is mogelijkheid 
tot ondersteuning vanuit de gemeente, geen 
facilitering. 

CDA 29 Programma Sport, cultuur 
en recreatie

Waarop is de opmerking “Tegenvallende deelname aan de activiteiten” 
gebaseerd. ( Risico’s onder “Erfgoed”)

Bij de organisatie van activiteiten maak je altijd een 
inschatting van de te verwachten deelnemers. Zeker 
als de activiteit weersafhankelijk is, kan het 
daadwerkelijke aantal bezoekers tegenvallen.
Tijdens de Romeinenweek van 2018 hebben we 
een georganiseerde fietstocht af moeten lassen 
vanwege een gebrek aan belangstelling. Voor 
promotie en organisatie zijn dan wel al kosten 
gemaakt.

CDA 29 m.p. Programma Sport, cultuur 
en recreatie

Bomen planten volgens de particulieren beleid: 2 meter uit de 
kadastrale grens.

In de Bomenverordening van Voerendaal is 
opgenomen dat de afstand tot de perceelgrens – bij 
privaat eigendom – voor bomen is vastgesteld op 
2.0 meter en op nihil voor heesters en heggen. Voor 
gronden in eigendom van de gemeente is deze 
afstand voor bomen, heesters en heggen op nihil 
gesteld.

CDA 29 Programma Sport, cultuur 
en recreatie

Natuur: over welke inrichtingsprojecten spreken we onderaan de 
bladzijde?

Dit betreft rpojecten - ook op voordracht van de 
werkgroep - die we in samenspraak met deze 
werkgroep oppakken. Voorbeelden zijn: aanleg van 
een nieuwe graft in het Ransdalerveld, de 
landschappelijke aankleding van de buffer aan de 
Grachtweg en een inventarisatie van gemeentelijke 
gronden waarop nog nieuwe bomen kunnen worden 
aangeplant.



CDA 29 Programma Sport, cultuur 
en recreatie

Natuur: over welke stakeholders spreken we onderaan de blz dia mede 
invulling geven aan het Ambitiedocument NLW?

De belangrijkste stakeholders zijn de werkgroep 
Natuur, Landschap en Water, het Waterschap 
Limburg, de Provincie Limburg en Staatsbosbeheer.

DV 29 Deel 2 Programma Sport 
Cultuur en recreatie

Natuur en landschap en groen. 
Specifiek in 2021

Het groenstructuurplan wordt herzien icm het bomenplan. Toezegging 
om een raadsvoorstel met scenario's over financiële  afwegingen en 
gevolgen kwaliteitsniveau A,B,C,D.

De koppeling die hier tussen het groenstructuurplan 
en het groenbeheerplan wordt gelegd is ons niet 
geheel duidelijk. Het groenstructuurplan gaat niet 
over de exploitatie. Indien uit het groenbeheerplan 
blijkt dat met de huidige middelen het 
onderhoudsniveau niet kan worden gehandhaafd, of 
een ander onderhoudsniveau gewenst is, zal er een 
voorstel met een financiële afweging volgen.

VVD 30 Sport cultuur recreatie Wat gaan we daarvoor doen De landschapselementen zullen kwalitatief en kwantitatief worden 
beschreven. Bescherming zal vervolgens door vastlegging van deze 
elementen in het Bestemmingsplan buitengebied worden afgedwongen. 
Met lede ogen zag VVD de verrijzenis van een mega pop-up restaurant 
in ons dierbare Voerendaalse landschap. Goed voor de economie maar 
desastreus voor de flora, fauna en onze leefomgeving. In hoeverre 
overweegt het college vervolg te geven aan mega pop-up events in ons 
nu nog beschermde landschap? In hoeverre waren de kosten van 
vergunning(traject) en handhaving in balans?   

Ten aanzien van deze activiteit (het pop-up 
restaurant ) welke van tijdelijke aard is, worden de 
effecten op de leefomgeving afgewogen in het 
kader van de vergunningverlening 
(omgevingsvergunning en 
evenementenvergunning).
Ten aanzien van het vervolg zal weer een nieuwe 
afweging plaatsvinden, waarbij de ervaring van dit 
jaar zal worden meegenomen.

VA 30/31 Programma Sport, cultuur 
en recreatie

Zomerfestival Welk bedrag wordt er vanuit de gemeente jaarlijks bijgedragen aan het 
Zomerfestival? En waar wordt dit aan besteed?

De bijdrage aan het Zomerfestival bedraagt € 
20.000. Dit wordt besteed aan organisatie, 
programma en PR en communicatie.

CDA 31 Programma Sport, cultuur 
en recreatie

€: waardoor stijgen de lasten voor sportaccommodaties in 2021 raming? 
En waarom na 2022 weer geleidelijke daling?

Dit veroorzaakt door een dotatie o.b.v. het nieuwe 
MOP 2021 -2030 zoals door de raad vastgesteld 
d.d. 01-10-2020. De aanpassing van het MOP heeft 
op meerdere taken zijn weerslag. Het totale effect 
van deze bijstelling staat op pag. 110.

CDA 31 Programma Sport, cultuur 
en recreatie

“Media” staat op pag 6 als “Bibliotheek” : 291.000. Waarom ? Dit is gebaseerd op het informatiesysteem van het 
rijk, Informatie voor Derden (Iv3). Hierin staat welke 
financiële informatie de gemeente, provincie en 
gemeenschappelijke regeling moet verstrekken. En 
op welke manier. Tot het taakveld "Media" behoren 
de zorg voor fysieke en elektronische 
cultuurdragers,zoals bibliotheek. Zie voor meer 
informatie de website 
https://vraagbaakiv3gemeenten.nl/taakvelden



CDA 31 Programma Sport, cultuur 
en recreatie

Waarom worden hier andere benamingen en bedragen genoemd als op 
pag 6?? Op pag 6 staat een bedrag van 239.00 voor subsidies en 
overig : 358.000. Totaaltelling klop maar waarom andere bedragen en 
benaming?

De kosten in de begroting bij programma's worden 
weergegeven per taakveld conform "Informatie voor 
Derden (Iv3) van het Rijk. De Begroting in één 
oogopslag wordt opgemaakt voor de raads- en 
commissieleden alsook de burgers. Hierin worden 
de kosten verdeeld naar de onderwerpen die meer 
voor zich spreken dan de taakvelden.

CDA 32 Programma Sociaal domein In de pers wordt nog steeds aandacht gevraagd voor de toename van 
aanbieders voor lichte hulp met grote winstmarges (tot 35%) en voor de 
financiële positie van de aanbieders van gespecialiseerde complexe 
hulp. Hoe wordt op deze thema’s geacteerd?

De opgave voor lichte hulp is verdisconteerd in het 
lumpsumbudget en de transformatieve opgave die 
daaraan gekoppeld is. Hierbij wordt er aandacht 
gevraagd voor het leveren van complexe zorg via 
extra inkoop van hulp en een kostendekkend tarief. 
Voor de inkoop van complexe verblijfshulp worden 
hier afspraken over gemaakt met de aanbieders via 
inkoop Zuid-limburg.

CDA 32 Programma Sociaal domein Jens heeft extra budget gevraagd en gekregen. Hoe staat het er nu 
voor?

JENS werkt hard aan haar transformatieopgave en 
geeft uitvoering aan het meerjarig perspectiefplan. 
Hiermee realiseert zij enerzijds de inhoudelijke 
opgave en anderzijds de financiele opgave 
(uitvoeren van de taak binnen het budget). We 
merken dat er goede vooruitgang wordt geboekt 
zowel ten aanzien van het inhoudelijke zorgproces 
als het realiseren van de opgave. Op dit moment 
gaat nog niet alles goed en merken we er nog 
regelmatig bijsturing nodig is en ook van de kant 
van de gemeente veel inzet nodig is om het voor 
onze inwoners goed te organiseren. U ontvangt op 
korte termijn de 1e halfjaarrapportage 2020 en een 
toelichtende raadsinformatiebrief over de stand van 
zaken JENS.

CDA 32 Programma Sociaal domein Zie het gevraagde op pag 24 Aan kinderen met een hulpvraag en die zonder hulp 
en ondersteuning niet kunnen deelnemen aan een 
reguliere voorziening, zoals BSO op 
peuterspeelzaal. Het voordeel is datt deze plus 
voorziening dicht bij de reguliere voorziening staat 
en meehelpt bij het zo normaal mogelijk opvoeden 
en opgroeien. Kinderen kunnen zo dicht bij huis 
blijven. Financieel biedt dit voordeel omdat je de 
reguliere bekostiging zoveel mogelijk gebruikt en 
alleen de extra hulp via JENS laat lopen en dus 
geen volledige speciale voorziening bekostigd hoeft 
te worden.



CDA 32 Programma Sociaal domein Tweede bullit risico’s: moeten bewoners lang wachten op hulp? Of moet 
de gemeente veel moeite doen het gewenste aanbod te bieden?

sommige vormen van hulp kennen een lange 
wachttijd, dat is niet specifiek voor gemeente 
Voerendaal, maar in heel Zuid-Limburg. Denk 
hierbij aan met name GGZ hulp. Gemeente en ook 
JENS spannen zich in om in het geval van lange 
wachttijden te zoeken naar alternatieven of 
overbruggingszorg.

D66 32 Sociaal domein Jeugdhulp Obv welke meetbare indicatoren is inzicht te verschaffen in de 
Voerendaalse situatie als het gaat om hulpbehoefte van jongeren?

De indicator die aantallen instroom laat zien, 
daarnaast hebben we indicatoren over hulpaanbod 
en doelrealisatie

D66 32 Sociaal domein Jeugdhulp Wat is de gemeentelijke ambitie in meetbare termen als het gaat om het 
verbeteren van de jeugdzorg?

Dat is een moeilijk te beantwoorden vraag, 
aangezien er meerder ambities van toepassing zijn. 
Het gaat er in ieder geval om dat inwoners 
adequaat geholpen worden en zo dicht mogelijk bij 
huis en bij het normale opvoeden en opgroeien. 
Hiertoe worden ook prestatie-indicatoren opgesteld, 
maar deze zijn nog niet gereed.

D66 32 Sociaal domein Jeugdhulp Jeugdhulp: Kunt u inzicht geven in de prestatieindicatoren  Vorig jaar is 
dit benoemd en nu wordt dit ook weer benoemd zodat er vergeleken kan 
worden met andere gemeenten, wij zijn benieuwd naar de resultaten.

u ontvangt op korte termijn de halfjaarrapportage 
met de indicatoren die nu gereed is. Deze zijn 
echter nog vol op in ontwikkeling en in een 
volgende rapportage zullen deze verder aangevuld 
zijn.

PvdA 32 Sociaal domein Jeugdhulp Wat gaan we daarvoor doen? --> Structureel derde bullet: 
Implementatie van de nieuwe werkwijze rondom crisis jeugdhulp. Wat 
wordt hier bedoeld met nieuwe werkwijze?

Sinds juli 2019 is er een nieuwe werkwijze crisis 
jeugdhulp, in de praktijk merken we dat dit nog niet 
altijd goed verloopt. Met name doorstroom/uitstroom 
na crisisplaatsing en samenwerking met acute zorg 
verdient nog aandacht.

PvdA 32 Sociaal domein Jeugdhulp derde alinea, specifiek in 2021, derde bullet: toegang van het 
gemeentelijk toegangsdeel naar JENS plaatsvindt. Betekent dit dat de 
indicatiestelling voor een deel overgaat naar Jens?

Ja, dat klopt. Gekoppeld aan een taakgerichte 
uitvoeringsvariant (opdracht met lumpsumbudget) is 
gekoppeld dat opdrachtnemer zelf de toegang tot 
jeugdhulp uitvoert. Om te controleren of dit op 
goede en verantwoorde wijze gebeurt worden hier 
resultaatafspraken over gemaakt.



VVD 32 Sociaal Domein Jeugdhulp / risico's 1e bullit "hier bewust mee bezig zijn…." Waaruit moet dat blijken? Hoe wordt dat 
geborgd en hoe wordt dat gemeten?

Inwoners ervaren dat ze op maat worden 
ondersteund en dat er goed naar hun hulpvraag 
wordt geluisterd. Dit is opgenomen als KPI vanaf 
2021 en hier wordt naar gevraagd in de interviews 
en in de vragenlijst. Daarnaast worden 
hulpverleners bevraagd tijdens de audit momenten 
op het toepassen van principes als cliënt centraal 
stellen en integraal bekijken van de hulpvraag in de 
totale context van het leven van het gezin. De audit 
score moet uiteraard voldoende zijn, maar 
belangrijker nog ook aanknopingspunten opleveren 
om dit nog beter te gaan doen. Dit zijn voorbeelden 
van hoe we hier bewust mee omgaan en hoe dit 
geobjectiveerd wordt.

DV 33 Deel 2 Programma Sociaal 
Domein

Jeugdhulp Wet verbeterde 
beschikbaarheid zorg voor 
jeugdigen. Bovenaan pagina 2e 
bulet

Strekking van de wet is dat binnen één regio één uitvoeringsvariant voor 
inkoop en verantwoording van jeugdhulp gehanteerd wordt. Is die wat 
betreft JENS, gemeente Brunssum en centrumgemeente Maastricht 
identiek ?

nee, de uitvoeringsvariant van JENS en gemeente 
Maastricht verschillen, taakgerichte versus 
outputgerichte uitvoeringsvariant. De specifieke 
keuze voor de taakgerichte uitvoeringsvariant was 
immers een van de redenen om uit de 
samenwerking Zuid-Limburg te stappen en het 
anders te gaan doen. 

CDA  32 + 33 Programma Sociaal domein Risico systeemkant: Gaat dit werken? Boven aan pagina 33 wordt 
aangegeven dat transformatie ontbreekt en wordt geconcludeerd dat de 
kosten verder oplopen ( extra investeringen)

Bij dit risico bespreken we het belang van breed 
draagvlak verkrijgen voor de transformatie en 
omslag die bereikt moet worden. Dit is een intensief 
traject. En vraagt voortdurend investering, in de 
vorm van extra uitleg, gesprekken etc. We zijn 
echter zo ver dat we ook beschikken over goede 
voorbeelden die hierbij gebruikt kunnen worden.

CDA 33 Programma Sociaal domein Burgerijen: Let er wel op dat de burgerijen geen oneerlijke concurrenten 
worden van andere organisaties zoals bv Socio Palatijn in Klimmen. 
Activiteiten die door de burgerijen worden ontwikkeld worden door de 
gemeente betaald. Socio Palatijn moet dit doen uit contributie van hun 
leden en subsidies.

Dit is meermaals in het verleden aangehaald maar 
uit onderzoek / navraag blijkt dat geen sprake van 
concurrentie is in termen van 'overloop' van leden 
van verenigingen naar de Burgerijen. 

CDA 33 Programma Sociaal domein Laatste bullit risico’s. Hoe groot is de regio? Wordt er geprobeerd 
andere gemeenten in onze regio te laten aansluiten of moet er 
gepolderd worden met andere gemeenten? Wat is de verwachting? Als 
er verschillende inkoop- en uitvoeringsvarianten in de regio worden 
gebruikt, hoe wordt dit op een lijn gebracht? Zo niet wat heeft dat 
volgens de wet voor consequenties?

Daar waar mogelijk, zoals bij bijvoorbeeld de 
taaltrajecten, wordt een aanbesteding op Zuid-
Limburgse schaal voorbereid. Voor andere 
onderdelen, zoals bijvoorbeeld de MAP (Module 
Arbeidsparticipatie), werken we samen op 
Parkstadnivo. Voor weer andere onderdelen, zoals 
de maatschappelijke begeleiding, wordt Kompas 
verantwoordelijk. We proberen voor alle onderdelen 
de beste vorm van samenwerking te kiezen die 
derhalve ook de minste (financiële) risico's met zich 
meebrengt.



PvdA 33 Sociaal domein Jeugdhulp Risico's, vierde bullet: betekent dit dat er mogelijk voor de regio een 
nieuwe gemeenschappelijke regeling moet komen? Zo ja, wat betekent 
dit voor de huidige afspraken?

We gaan er vanuit dat de GR die er nu is, namelijk 
een constructie met een centrumgemeente volstaat. 
Dat betekent geen nieuwe afspraken. Wat we niet 
weten of er 2 uitvoeringsvarianten naast elkaar 
gehanteerd mogen worden, zoals taakgericht en 
output gericht.

PvdA 33 Sociaal domein Inburgeringswet De invoering van de nieuwe inburgeringswet zal bij Kompas worden 
belegd. Waar is dit nu belegd (huidige wet inburgering)? 

Momenteel zijn de inburgeraars zelf 
verantwoordelijk voor hun inburgering. Zij kunnen 
een lening via DUO krijgen voor de kosten van de 
inburgering. Voldoen zij binnen de gestelde tijd aan 
de voorwaarden voor inburgering dan wordt deze 
lening kwijtgescholden.

DV 34 Deel 2 Programma Sociaal 
domein

Burgerijen 3e bullet onder risico's. Hoe wordt dit geborgd? Door vooral het gesprek met betrokkenen te blijven 
voeren over de mogelijkheden en ruimte zowel in 
financiële zin als qua capaciteit. 

DV 34 Deel 2 Programma Sociaal 
domein

Leefbaarheid kernen Risico's: Welke rol gaat de gemeente hier in nemen? Dat is per burgerinitiatief afhankelijk. Telkens wordt 
maatwerk geleverd, afgestemd op de 
(ondersteunings)behoefte van de initiatiefnemers en 
op de financiële en capacitaire mogelijkheden van 
de gemeente. 

D66 34 Sociaal domein Leefbare kernen Mbv welke meetbare indicatoren wordt de leefbaarheid van kernen 
gemeten?

Leefbaarheid is subjectief: zoveel mensen, zoveel 
wensen, zoveel perspectieven. In de 
parkstadmonitor wordt de ervaren leefbaarheid 
gemeten aan de hand van kwaliteit woonomgeving 
(sociaal en fysiek), buurtvoorzieningen en 
buurtbetrokkenheid. 

Wat is de gemeentelijke ambitie in meetbare termen als het gaat om het 
verbeteren van de leefbaarheid van de kernen?

Dat de leefbaarheid aansluit bij de behoeften en 
wensen van de inwoners van de verschillende 
kernen en dat er breed draagvlak is voor nieuwe 
initiatieven op dit vlak. 



CDA 35 Programma Sociaal domein Burgerij en inclusie van kwetsbare groepen: hoe staat het er momenteel 
mee? Zijn er al vanuit het Fact-team mensen in de burgerij 
geïntegreerd? Wat zijn positieve en negatieve punten voor de 
integratie?

Er zijn door Mondriaan 18 personen met psychische 
kwetsbaarheid begeleid naar de Burgerij(en). In die 
groep zitten twee personen afkomstig vanuit het 
Fact-team. Als positieve kant zou ik de 
samenwerking en betrokkenheid willen benoemen 
tussen de samenwerkende partijen op dit 
onderwerp: Mondriaan, Levantovrijwilligers 
(voorheen st Horizon), Philadelphia, maar ook 
Kompas, de vrijwilligers van de Burgerijen, 't Brook. 
Een aandachtspunt is het duurzaam verbinden van 
deze kwetsbare groep. Lange termijn-contact 
waarbij deze personen zicht echt welkom en thuis 
voelen behelst meer dan enkele malen meedoen 
met een activiteit. De praktijk laat zien dat de 
mensen uit deze doelgroep vaak na een tijdje 
afhaken om verschillende redenen zoals ziekte, 
terugval in ziektebeeld, andere interesses, etc. Door 
een vinger aan de pols te houden door contact te 
blijven zoeken op gezette tijden (door zowel de 
gecontracteerde partijen, algemeen 
maatschappelijk werk en onze eigen wmo-
consulenten) proberen we in de behoeften van deze 
doelgroep te voorzien.

CDA 35 Programma Sociaal domein Leefbaarheid Ransdaal en school: is dit een dubbeling met programma 
onderwijs?

Komt inderdaad in beide programma's voor omdat 
het zowel betrekking heeft op onderwijs als op 
leefbaarheid. Financieel is geen sprake van een 
dubbeling. 



CDA 35 Programma Sociaal domein De uitvoering van de wet stelt een kleine gemeente voor grote opgaven. 
Gezien het kleine aantal casussen bouwen we geen expertise en 
netwerk op. Is samenwerking met een andere grotere gemeente geen 
optie?

Het is een gegeven dat we in een gemeente met de 
omvang van Voerendaal weinig casuistieken 
hebben. Zelfs naar rato heeft de gemeente 
Voerendaal weinig problematieken gehad tot nu toe. 
Er wordt, mede om die reden, op dit onderwerp 
nauw samengewerkt met de andere gemeenten in 
Parkstad. En zelfs nog in breder verband: Zuid 
Limburg. Op beleidsniveau vindt er maandelijks 
overleg plaats over de knel- en verbeterpunten in de 
wet, het gebruik van het systeem, de samenwerking 
met andere partijen, zoals politie, GGZ, OM, etc. Op 
consulentniveau worden er scholings-, intervisie- en 
uitwisselingsbijeenkomsten georganiseerd. Tussen 
gemeenten onderling is de afspraak gemaakt dat er 
altijd een beroep gedaan kan worden op elkaars 
ervaringen en expertise. De 
familievertrouwenspersoon GGZ sluit periodiek aan 
op het toegangsoverleg Wmo, en de 
gedragsdeskundige die het dossier moet verrijken 
met GGZ-expertise is ook werkzaam in de 
gemenete Heerlen. Dus de gemeente Voerendaal 
profiteert ook op die manier van die expertise en 
opgedane ervaringen van een gemeente met meer 
casuistiek op dit vlak.



CDA 36 Programma Sociaal domein Is er intussen een meldpunt over personen met verward gedrag? Op 
google niet vindbaar, wel midden Limburg

Heel recent, op 9 oktober is het landelijke meldpunt 
zorgwekkend gedrag  geopend (0800-1205).
Tegelijk met het landelijke meldpunt is ook de 
bijbehorende website gelanceerd: 
www.meldpuntzorgwekkendgedrag.nl. Hier wordt 
een landelijke publiekscampagne aan gekoppeld.
Via het meldpunt kunnen mensen die zich zorgen 
maken over een naaste in contact komen met 
zorgverleners in de buurt. 
Het gaat over niet-acute zaken. Bij acute crisis of 
gevaar is zoals gebruikelijk het nummer 112 
beschikbaar, of de lokale crisisdienst van de ggz.

Meldingen voor/uit de gemeente Voerendaal 
worden doorverbonden naar ons algemene 
gemeentelijke nummer. Het kan gaan om 
bijvoorbeeld het geven van advies en als nodig om 
het regelen van hulp voor degene, over wie de 
melding wordt gedaan. 

Belt iemand met zorgen buiten de openingstijden 
van de gemeente Voerendaal, dan kan de beller op 
werkdagen tot 21.00 uur worden doorverbonden 
met MIND Korrelatie. Mind Korrelatie biedt een 
adviesgesprek aan waarin bellers informatie krijgen 
over welke stappen zij zelf kunnen ondernemen en 
waar ze hulp kunnen krijgen als ze dat graag willen. 
                                                                          NB: 
Bovenstaand meldpunt moet niet verward worden 
met het gemeentelijke meldpunt Wvggz, dat te 
bereiken is via meldpunt.wvggz@voerendaal.nl. Bij 
dit meldpunt kan iedereen een melding doen over 
een ander waarvan het vermoeden bestaat dat die CDA 37 Programma Sociaal domein Worden er nieuwe prestatieafspraken gemaakt met Vanhier Wonen om 

doelgroepen te huisvesten?
De prestatie-afspraken zijn in de maak, deze 
nagenoeg afgerond, maar moeten door beide 
partijen nog bestuurlijk worden vastgesteld.

CDA 37 Programma Sociaal domein Onderwijs achterstanden: is dit een dubbeling met item in programma 
Onderwijs?

Onderwijsachterstandenbeleid heeft items die zijn 
ondergebracht bij jeugd, zoals peuteropvang en het 
VVE aanbod dat gerealiseerd moet worden en 
onderwijsaspecten, zoals de lokaal educatieve 
agenda, waar VVE ook terugkomt. In de 
programmabegroting benoemen we de onderdelen 
daar waar ze specifiek van toepassing, maar qua 
inhoudelijke invulling sluiten ze bij elkaar aan en zijn 
ze niet dubbel opgenomen.



CDA 37 Programma Sociaal domein Knelpunt levering complexe zorg. Is er sprake van een wachtlijst bij 
aanbieders van complexe zorg? Is een van de aanbieders in de regio 
zuid limburg in financiële problemen gekomen?

Dat verschilt heel erg per aanbieder en wat we zien 
als complexe zorg. Voor deze vraag vat ik complexe 
zorg op als gespecialiseerde intensieve klinische 
hulpverlening. Daar waar het deze hulp als  GGZ 
hulp betreft is er in veel gevallen sprake van een 
wachtlijst, maar niet in alle gevallen. Er zijn op dit 
moment geen signalen bekend van aanbieders van 
gespecialiseerde intensief klinische hulp die 
financiële problemen hebben. 

CDA 38 Programma Sociaal domein Risico’s: peuteropvang is ook al genoemd bij Onderwijs, dubbeling? Het risico dat hier wordt bedoeld is het risico in 
continuiteit voor ouders en kinderen die gebruik 
maken van dit aanbod. Dit risico is uiteraard ook bij 
onderwijs van toepassing, maar heeft dan 
betrekking op de samenwerking en uitvoering van 
de LEA.

CDA 38 Programma Sociaal domein Raming 2021 bedragen en omschrijven (Lasten) zijn niet terug te vinden 
in het totaaloverzicht op pag. 6 ??

Klopt! De kosten in de begroting bij programma's 
worden weergegeven per taakveld conform 
"Informatie voor Derden (Iv3) van het Rijk. De 
Begroting in één oogopslag wordt opgemaakt voor 
de raads- en commissieleden alsook de burgers. 
Hierin worden de kosten verdeeld naar de 
onderwerpen die meer voor zich spreken dan de 
taakvelden. Op pag.6 is bij "Inkomensregelingen" 
ook "Arbeidsparticipatie" geteld. Jeugd is 
"Maatwerkdienstverlening 18-, "Geëscaleerde zorg 
18-", maar ook een deel vanuit "Wijkteams". 

CDA 38 Programma Sociaal domein Zie blz 24  en m.b.t. het mogelijk leveren van minder uren leidt tot vlucht 
naar commerciële kinderopvang en uitholling van het aanbod 
peuterspeelzalen. Zo beland je mogelijk in een neerwaartse spiraal met 
risico voor de kleine kernen

We zoeken naar een optimum waarbij peuterpvang 
in de 4 kernen waar dit nu ook is, behouden kan 
worden, kwalitatief aan de maat is en we voldoen 
aan de opdracht van het rijk. Hiertoe is een mogelijk 
model uitgewerkt en dat betekent in sommige 
situaties iets minder aanbod in uren, maar hiermee 
kan wel een laagdrempelig aanbod in alle kernen 
behouden worden. Met de beoogd aanbieder voor 
peuteropvang wordt wel besproken of er eventueel 
aanvullende kinderopvang geboden kan wotrden 
vanaf de 4 locaties, zodat werkende ouders 
ontzorgd worden. De aanbieder staat hier positief 
tegenover, maar kan dit nog niet definitief 
toezeggen.



VVD 38 Sociaal Domein kosten Tot 2020  zien wij de lasten van dit programma gestaag oplopen. 
Daarna zien wij de lasten teruglopen. Dit lijkt tegen de trend in. Over het 
algemeen is de verwachting dat de lasten in dit domein zullen stijgen. 
Hoe verklaart u de daling in lasten voor Voerendaal? Kunt u 
vergelijkbare begrotingcijfers laten zien van Heerlen, SImpelveld, 
Beekdaelen en Valkenburg?

Het programma sociaal domein bevat naast de 
maatschappelijke ondersteuning en zorg ook 
onderwerpen zoals het beheer van de 
gemeenschapsaccommodaties en 
subsidieverstrekkingen (o.a. ouderenverenigingen). 
De daling in de lasten is te zien in de taakvelden 
"Begeleide participatie" en 
"Maatwerkdienstverlening 18-". "Begeleide 
participatie" heeft betrekking op de GR WOZL/WSP 
waarbij de begroting van deze GR wordt gevolgd en 
de lasten conform worden geraamd (conform 
raadsbesluit d.d. 14-05-2020). 
"Maatwerkdienstverlening 18-" laat een afname zien 
door een daling in het lumpsumbudget (ambulante 
jeugdhulp). Dit als gevolg van de inverdieneffecten 
door implementatie van nieuwe werkwijze en 
inzichten waarmee bij de vaststelling van het 
lumpsumbedrag rekening is gehouden. De meest 
recente begrotingscijfers van andere gemeenten 
zijn nog niet beschikbaar. Voorzichtigheid is 
geboden bij de vergelijkbaarheid van deze cijfers. 
Hierbij dient voldoende achtergrondinformatie 
beschikbaar te zijn. De gemeente Simpelveld, als 
voorbeeld, koopt de basishulp op een andere wijze 
in dan Voerendaal. 

DV 39 Deel 2 Programma 
Volksgezondheid en milieu

Water en Riool Onder "Structureel", het 3e bullit is sprake van structurele oplossingen 
voor de kleinere wateroverlast waarvan hinder wordt ondervonden. In 
2019 hebben wij tijdens een Commissie begrepen dat burgers bepaalde 
wateroverlast hebben te accepteren. Is het beeld van toen bijgesteld in 
de tussentijd omdat nu sprake is van structurele oplossingen?

Met structurele oplossing wordt bedoeld een 
blijvende en definitieve oplossing. Hierbij worden 
maatregelen getroffen die een wezenlijke bijdrage 
leveren aan het verminderen van de overlast bij 
deze "kleinere wateroverlastincidenten", feitelijk 
deze problemen grotendeels oplossen. De kans dat 
burgers in de toekomst hier nog problemen zullen 
ondervinden, wordt hiermee sterk verkleind. Dit 
betekent NIET dat hier geen wateroverlast meer kan 
ontstaan. De overheid kan de burger echter niet 
tegen alle wateroverlast beschermen. Dat zou tot 
onacceptabele hoge (maatschappelijke) kosten 
leiden. Wij houden dit bij het Waterschap onder de 
aandacht.



DV 39 Deel 2 Programma 
Volksgezondheid en milieu

Water en Riool Onder "Specifiek in 2021" staat onder het 3e bullit dat i.s.m. het 
Waterschap gekeken wordt naar knelpunten als opgetreden in 2016 en 
2018. Was deze aanpak niet vertraagd omwille van meer prioritaire 
gebeurtenissen buiten de gemeente Voerendaal, ofwel in Meerssen?

Dit klopt. Het waterschap wordt niet alleen in 
Voerendaal maar in alle Limburgse gemeenten met 
wateroverlast geconfronteerd. Binnen Zuid-Limburg 
vindt in het kader van het waterschapsprogramma 
'Water in Balans' momenteel een herprioritering van 
de aanpak door het waterschap plaats. Het meest 
leidend hierin is de ernst van de wateroverlast in 
combinatie met het aantal getroffenen. Deze 
prioritering zal naar verwachting eind 2020 of begin 
2021 gereed zijn. 

CDA 39 Programma Sociaal domein Geëscaleerde zorg 18+: wat is het aandeel voor Voerendaal waar 
€71.000 voor wordt betaald?

Dit betreft de raming van middelen uit de 
meicirculaire 2020  voor de Wet verplichte GGZ € 
16.000 en de septem.bercirculaire 2019 € 13.000 
voor de ambulantisering van de zorg. Verder betreft 
het de budgetten voor "bouwstenen personen met 
verward gedrag" € 16.000 en de "inloopfunctie 
mixen doelgroepen" €10.000. Het overige zijn 
doorberekende salariskosten op dit taakveld.

CDA 39 Programma Sociaal domein Is het reëel om de inkomensregelingen lager  dan de laatste wijziging  
2020 te begroten?

Deze raming is conform de begroting van de GR 
Kompas zoals door de raad vastgesteld d.d. 04-06-
2020.

CDA 39 Programma 
Volkshuisvesting, ruimtelijke 
ordening en stedelijke 
vernieuwing

Ik meen gelezen te hebben dat er kritiek is op de inzet van de 
trendbreuk middelen door de grote investering in stenen. Klopt dit?

Dit klopt niet. Er heeft een artikel in dagblad de 
Limburger gestaan waarin kritiek wordt geuit op de 
inzet van de middelen van de Regiodeal. De 
middelen die voor Trendbreuk bestemd zijn, worden 
echter niet in stenen geinvesteerd maar in 
duurzame en wetenschappelijke bewezen 
programma's en interventies 

VVD 39 Volksgezondheid en milieu Trendbreuk gezondheid / 
specifiek in 2021

"intensivering aanpak kansrijke start" Waaruit moet dat blijken? Hoe 
wordt dat gemeten?

De projectleider en kwartiermaker zijn aangesteld 
vanuit de middelen van de Regio Deal. Zij zullen 
aan de slag gaan met een stevige verankering van 
Kansrijke Start in Parkstad in o.a. 

jeugdgezondheidszorg en 1e lijns zorg. Meting vindt 
plaats via de reguliere Trendbreuk indicatoren die 
zijn vastgesteld in het regionale gezondheidsbeleid 
2020-2023.



DV 40 Deel 2 Programma 
Volksgezondheid en milieu

Water en Riool Onder "Specifiek in 2021" het 7de bullet: Subsie regeling voor 
meergroeninmijnvoortuin. Wat wordt het plafond van deze subsidie? 
Waar moeten inwoners aan voldoen? Dit alles goed communiceren, 
bekend maken.

Hiervoor is € 15.000,= beschikbaar (€ 10.000,= 
gemeente en € 5.000,= IBA-Parkstad). Van de 
burgers wordt eveneens een bijdrage in de kosten 
verlangd (25%). De regeling wordt uitgevoerd door 
de stichting Instandhouding Kleine 
Landschapselementen (IKL). De regeling staat 
beschreven op de website van het IKL. De 
gemeentelijke website heeft een verwijzing naar de 
IKL-website. In het laatste gemeentelijk Magazine is 
de regeling onder de aandacht van de burgers 
gebracht. Dit zal het komend voorjaar nogmaals 
plaatsvinden. 

DV 40 Deel 2 Programma 
Volksgezondheid en milieu

Afval 2e bullet bij specifiek in 2021: Wat wordt precies bedoeld met het 'uit de 
roulatie halen van veldwegen'?

Deze wegen zullen worden "gesloten" voor het 
reguliere autoverkeer. Alleen landbouwverkeer en 
bestemmingsverkeer is toegestaan. Hiermee wordt 
getracht het aantal dumpingen in het buitengebied 
te verminderen.

DV 40 Deel 2 Programma 
Volksgezondheid en milieu

Afval Onder "Risico's" is benoemd dat nog niet zeker is of Beekdaelen deel 
gaat nemen. Wanneer is er iets bekend over deelname. Wat zouden de 
financiële gevolgen kunnen zijn voor onze gemeente bij geen deelname 
Beekdaelen?

Navraag bij de Rd4 heeft opgeleverd, dat de 
afvalinzameling in Schinnen door RWM en in Nuth 
en Onderbanken door Rd4 wordt uitgevoerd. Een 
handhaving van de situatie zoals vóór de 
herindeling van de 3 gemeenten. Dit zal voorlopig 
zo blijven, hetgeen betekent dat de financiële 
situatie voor de Rd4 (en dus ook Voerendaal) niet 
(of nauwelijks) zal veranderen.

D66 40 Volksgezondheid en milieu afval Afval: Vorig jaar is toegezegd dat de evaluatie afvaldumpingen in het 
eerste kwartaal van 2020 gedeeld zou worden. Volgens mij is dit niet het 
geval geweest? Is deze evaluatie inmiddels bekend?

Deze evaluatie is op 17 maart 2020 in het college 
van B&W behandeld. De wethouder had de 
resultaten van deze evaluatie mondeling in de 
commissie Leefomgeving willen toelichten. Door de 
Coronacrisis is dit in de verrdrukking gekomen en 
uiteindelijk is verzuimd om deze evaluatie terug te 
koppelen. Dit zal binnen een afzienbare termijn 
middels een informatieve brief richting commissie 
Leefomgeving alsnog gebeuren.

DV 41 Deel 2 Programma 
Volksgezondheid en milieu

Milieu Is er beleid en/of regelgeving op het gebied van het gebruik van 
bestrijdingsmiddelen door agrariërs ter voorkoming van overlast aan om-
/aanwonenden en passanten?

Ja, hierop zijn meerdere besluiten van toepassing. 
Voor het gebruik van bestrijdingsmiddelen binnen 
de agrarische sector is het zogenaamde 
Activiteitenbesluit van toepassing. Voor 
professionele toepassing buiten de landbouw geldt 
het Besluit gewasbeschermingsmiddelen en 
biociden.  Wij zijn hier echter geen bevoegd gezag 
voor.



DV 41 Deel 2 Programma 
Veiligheid

Milieu Onder "Structureel" het 2de bullet inzetten op handhaving van 
vergunningen incl. brandveiligheid. Hoe wordt dit gehandhaafd? 

De Brandweer Zuid-Limburg voert in opdracht van 
de gemeente de beoordeling van 
vergunningaanvragen en meldingen op het aspect 
brandveiligheid uit en controleert gebouwen, 
evenementen en andere 
brandveiligheidsvraagstukken. 
Indien bij controle blijkt dat een bepaalde 
voorziening ontbreekt, zal de brandweer in eerste 
instantie zelf de gebruiker van het gebouw daarop 
wijzen en nacontroles uitvoeren. De praktijk is dat 
een formeel bestuursrechtelijk handhavingstraject 
dan niet nodig is. De controles worden op basis van 
prioritering uitgevoerd. Brandveiligheid van 
bouwwerken heeft een hoge prioriteit. De prioriteit is 
extra hoog voor de meest risicovolle bouwwerken: 
bouwwerken met een kwetsbare doelgroep 
(bijvoorbeeld niet-zelfredzamen of bejaardenhuis) 
en bouwwerken met een groot risico op de 
omgeving in geval van brand (explosiegevaar, 
overslaan van brand). 

CDA 41 Programma 
Volksgezondheid en milieu

“Structureel” en “specifiek” zal niet betaald kunnen worden uit de 
210.000 uit de tabel op pag 42. Hoe te financieren??

Deze kosten worden uit de Algemene Middelen 
betaald.

VVD 41 Volksgezondheid milieu Wat gaan we daarvoor doen Hoeveel overlast gevende bedrijven kent de gemeente Voerendaal? 
Hoeveel geld is gemoeid met beheersing cq bestrijding van die 
overlast? 

In 2020 is een vijftal bedrijven bezocht door 
medewerkers van de Regionale Uitvoeringsdienst 
(RUD) naar aanleiding van meldingen van overlast.
De RUD heeft 45 uur geïnvesteerd in de 
afhandeling van deze klachten, hetgeen neerkomt 
op een bedrag van € 3.400,-.

D66 43 Volkshuisvesting, RO en 
stedelijke vernieuwing

Volkshuisvesting Obv welke criteria wordt vastgesteld naar welke gewenste 
Voerendaalse woningmarktsituatie de Raad als beleidsdoel streeft en 
inhoeverre deze afwijkt van de huidige woningmarkt in Voerendaal?

Voor de woningvoorraad zijn diverse gemeentelijke 
beleidskaders vastgesteld en vigerend, zoals o.m. 
de gemeentelijke Omgevingsvisie, de gemeentelijke 
Woonvisie, het gemeentelijk 
Woningbehoefteonderzoek (april 2019), het 
bestemmingsplan Kernen, het bestemmings 
Buitengebied en de Regionale Structuurvisie 
Wonen ZL.
Om in te spelen op de huidige woningmarkt staan 
bouwplannen in de steigers, op stapel en in de 
voorbereiding die in lijn zijn met de beleidskaders.

D66 43 Volkshuisvesting, RO en 
stedelijke vernieuwing

Volkshuisvesting Inhoeverre wordt de gewenste Voerendaalse woningmarktsituatie 
vastgesteld binnen de kaders van de regionale woningmarkt in Parkstad 
Limburg en obv welke criteria?

Binnen de stadsregio Parkstad vindt afstemming 
plaats omtrent bouwplannen die zich aandienen. De 
BC Wonen & Herstructuring is het bevoegd gezag 
waar dit samenkomt.



D66 43 Volkshuisvesting, RO en 
stedelijke vernieuwing

Volkshuisvesting In hoeverre betekent participeren in het programma Wonen & 
Herstructurering van de stadsregio Parkstad Limburg Voerendaals 
commitment aan dit programma?

Wanneer met de vraagstelling geopperd wordt dat 
bouwplannen in Voerendaal niet of deels niet 
kunnen doorgaan vanwege de programmering 
vanuit de Stadsregio, dan kan gesteld worden dat 
zich dit nog niet heeft voorgedaan. Commitment 
vanuit Voerendaal heeft tot nu toe geen nadelen 
opgeleverd.

D66 43 Volkshuisvesting, RO en 
stedelijke vernieuwing

Volkshuisvesting Hoe wordt bereikt dat de geplande levensloop bestendige woningen 
daadwerkelijk ter beschikking van ouderen komen zodat de gewenste 
doorstroming op de woningmarkt wordt gerealiseerd?

Zodra nieuwbouw start kan de geïnteresseerde zich 
aanmelden bij de eigenaar van het plan. Zo 
mogelijk bespreekt de gemeente met de eigenaar 
van het plan om voorkeur te geven aan eigen 
bewoners en mensen uit de doelgroep. In de 
praktijk leidt dit vaak tot de juiste match.

VVD 43 Leefomgeving kosten Hoeveel startersleningen voor een woning worden verwacht? Op basis van de ervaring van voorgaande jaren 
circa 5 stuks.

VVD 43 Leefomgeving kosten Hoeveel subsidie voor LLB woningen worden verwacht? Op basis van de ervaring van voorgaande jaren 3 
stuks.

VVD 43 Leefomgeving analyse Wordt de uitstroom van inwoners jonger dan 35, die de afgelopen 5 
jaren Voerendaal verlaten hebben, ook meegenomen? Want, sinds de 
bejaardenhuizen hun deuren gesloten hebben is de uitstroom uit 
woningen kleiner geworden en o.a. hierdoor staan er voor elk te koop 
staande eensgezinswoning minstens 50 gezinnen.

Wij hebben het migratiecijfer van de 
leeftijdscategorie 18-30 jaar laten genereren in de 
periode 20017-2019, waaruit een verschil blijkt van 
110 personen tussen vertrek (671) en vestiging 
(561). De reden van vertrek/vestiging is onbekend. 
In het jaar 2019 was er nauwelijks verschil in aantal 
vertrekkers t.o.v. het aantal zich vestigende 
personen van genoemde categorie. 
De woningmarkt is zeer dynamisch waarop de markt 
en de overheid alleen vertraagd op kunnen 
reageren en inspelen.
Het woningbehoefteonderzoek (Stec, 19.4.2019) 
vormt een basis voor het optimaliseren van de 
woningvoorraad. Voor de doelgroep 65+ en 
zorggeïndiceerden wordt momenteel in opdracht 
van Bestuurscommissie Wonen & Herstrucurering 
nader ondezoek verricht.

VVD 43 Leefomgeving wonen Waarom wordt benoemd llb woningen t.b.v. ouderen? Jongeren kunnen 
en willen ook in llb woningen wonen. Jongeren hebben vaak geen dak 
boven hun hoofd en ouderen wel.

LLB wil niet zeggen dat die exclusief voor de 
doelgroep ouderen bestemd is. Echter de woon- en 
inrichtingseisen en behoeften voor de doelgroep 
ouderen zijn toch vaak anders dan die voor 
jongeren en gezinnen.

VVD 43 Leefomgeving wonen Wat wordt verstaan onder klein wonen in Kunrade. Is dit speciaal voor 
jongeren die net op eigen benen willen gaan staan, want daarvoor zijn 
in Voerendaal geen mogelijkheden?

Op 2 juli is het project "Tiny" gepresenteerd tijdens 
de thema-avond. Huisvesting is bedoeld voor 16 
eenpersoonshuishoudens die tijdelijk huisvesting 
zoeken. Speciaal voor jongeren tot 23 jaar komen 3 
wooneenheden (goedkope huur) beschikbaar.



VVD 43 Leefomgeving wonen Ideeën van particulieren worden in de kiem gesmoord, zowel voor 
Raadhuisplein 3 als boeren hoeves, die opgesplitst zouden kunnen 
worden. Er worden vanuit de gemeente een hoop beren op de weg 
gezet i.p.v. slim innovatief meedenken met inwoners. Kan hiervoor een 
medewerker ingezet worden om positief mee te denken in woon-
oplossingen?

De stelling die geopperd wordt, kan niet worden 
gedeeld. Elk initiatief wordt zonodig voorzien van 
een of meerdere oplossingsrichtingen, wanneer het 
in eerste aanleg als kansrijk en met voldoende 
kwaliteit omkleed is.

D66 44 Volkshuisvesting, RO en 
stedelijke vernieuwing

Ruimtelijke Ordening Welke meetbare criteria worden gehanteerd om vast te stellen hoe de 
kwaliteit van de fysieke leefomgeving t.g.v. de uitvoering van het 
programma zich ontwikkeld?

Het bestemmingsplan stelt criteria evenals een 
beeldkwaliteitsplan. Daarnaast is er een grote 
hoeveelheid landelijke wet- en regelgeving waaraan 
vooraf en achterraf getoetst wordt en kan worden 
getoetst. 
Periodiek komen dit soort zaken ook aan de orde 
via de Parkstadmonitoring onder de bevolking.

D66 De nieuwe omgevingswet per 2022 wordt terecht als aandachtspunt 
genoemd. Hoe houdt het college de raad geïnformeerd over de 

voortgang hiervan en wanneer kan het 1e bericht hierover worden 
verwacht?

Op 2 juli j.l. hebben wij de raads- en 
commissieleden bijgepraat in een (digitale) 
themasessie. Op dit moment ligt onze focus op tal 
van operationele zaken die geregeld moeten zijn 
vóór inwerkingtreding van de wet. Continuering van 
de dienstverlening heeft onze prioriteit. Wij 
verwachten pas in de 2e helft van 2021 diverse 
beslispunten aan u voor te leggen. In de tussentijd 
houden wij u via raadsinformatiebrieven op de 
hoogte. 

D66 Dorpsbouwmeester is in de raadsvergadering van 1 oktober benoemd 
hoe verhoud zich dit met deze tekst? De nieuwe Welstands- en 
Monumentencommissie vervangt de Dorpsbouwmeester.

De Welstands- en Monumentencommissie is de 
benaming op basis van de Omgevingswet. 
Inhoudelijke is het takenpakket gelijk aan dat van de 
dorpsbouwmeester.  In de raadsvergadering van 1 
oktober 2020 (met terugwerkende kracht vanaf 1 juli 
2020) is de Welstands- en Monumentencommissie 
benoemd. 

DV 45 Deel 2 Programma 
Volkshuisvesting, ruimtelijke 
ordening en stedelijke 
vernieuwing

Duurzaamheid "Wat willen we bereiken?". Waar staan we nu qua voortgang met de 
doelen voor 2040?

Moeilijk om een concreet percentage te noemen. 
Na afloop van het Uitvoeringsprogramma Palet 3.0 
zal  er Parkstadbreed  een evaluatie plaatsvinden 
waar onder andere gekeken wordt naar de realisatie 
van de doelstellingen. Deze evaluatie wordt in 2021 
opgesteld.

Op het gebied van duurzame opwekking van 
energie kunnen we natuurlijk onder andere de 
continuering van het zonnepanelenproject Parkstad 
noemen. Met betrekking tot de energiebesparing 
valt onder meer de opening van de 
woonwijzerwinkel te noemen waar burgers terecht 
kunnen voor advies en geholpen worden bij de 
energiebesparende maatregelen.



DV 45 Deel 2 Programma 
Volkshuisvesting, ruimtelijke 
ordening en stedelijke 
vernieuwing

Duurzaamheid Onder "Specifiek in 2021" het 8e bullit: Is het reëel om deze pilot te 
evalueren gezien de coronapandemie die het gebruik door derden van 
de E-cars negatief heeft beïnvloed?

Gezien de covid 19 problematiek beraden we ons 
op de meest geschikte periode om deze pilot in te 
zetten. Hierover is ook overleg met de provincie als 
subsidieverstrekker. Mogelijk wordt deze pilot dus 
later in het jaar of 1e helft 2021 opgestart. De 
evaluatie zal dan vanzelfsprekend in tijd ook naar 
achteren schuiven.

D66 45 Volkshuisvesting, RO en 
stedelijke vernieuwing

duurzaamheid Res 1.0 moet voor 1 juli klaar zijn en de raden moeten hun akkoord voor 
die tijd geven. Hoe wordt de raad in voerendaal meegenomen met welk 
tijdspad?

Klopt er staat een behoorlijke tijdsdruk op het 
project RES. De RES regio Zuid Limburg dient op 1 
juli het RES aan de regering aan te bieden. De 
regio heeft de raad als volgt betrokken in dit proces:

- geïnformeerd middels Raadsinformatiebrief 
kenmerk 55280, dd. 15-07-2019 over startnotitie 
RES
-  Regionale Raadsinformatiebijeenkomst 
Stadsregio Parkstad Limburg, 4 november 2019
- Thema-avond RES Voerendaal op 11 juni 2020
- Regio bijeenkomst voor raadsleden, statenleden 
en bestuurders op 28 september 2020

Gepland staan nog een informatie en 
consultatieronde in november/december 2020 en de 
behandeling ter vaststelling in de raad in het 2e 
kwartaal.

D66 45 Volkshuisvesting, RO en 
stedelijke vernieuwing

duurzaamheid Iedere gemeente zal een wijk moeten aandragen voor gasloos welke  in 
voerendaal? 

Deze vraag valt op dit moment nog niet te 
beantwoorden omdat dit onderdeel is van de 
TransitieVisie Warmte. Deze wordt op dit moment 
Parkstadbreed opgesteld in samenwerking met een 
door de Parkstad gemeenten gezamenlijk 
aangestelde Warmtecoördinator. Welke en of er 
een wijk geschikt is zal uit deze visie moeten blijken.



D66 45 Volkshuisvesting, ruimtelijke 
ordening en stedelijke 
vernieuwing

duurzaamheid e-cars: Wat wordt er bedoeld met de zin: 'onderdeel van deze pilot is de 
benodigde uitrol van de laadinfrastructuur?'

De uitrol van de laadinfrastruktuur staat geheel los 
van het gemeentelijke E-car experiment. 

De uitrol van de laadinfrastrutuur staat gepland 
vanaf 2021 en houdt in dat we E-laadplaatsen 
zullen inrichten in de gemeente Voerendaal. Aantal 
en snelheid worden bepaald aan de hand van de 
aantallen die ons toegewezen worden op basis van 
de NAL (Nationale Agenda Laadinfrastrutuur). 
Nederland moet in 2030 van 1,8 miljoen laadpunten 
worden voorzien. Op nationaal niveau moet er in 
een aantal zaken worden voorzien, zoals 
toegankelijke informatie en beschikbaarheid van de 
laadpunten, laadtarieven, en voorbereiding op 
Smart Charging. Hiervoor hebben wij ons 
aangesloten bij de openbare aanbesteding van 
Brabant en Limburg. Er is per 21-07-2020 een 
contract met de firma Vattenfall getekend en wij 
zullen door Vattenfall benaderd worden over wat dit 
voor Voerendaal betekent.

D66 45 Volkshuisvesting, RO en 
stedelijke vernieuwing

Duurzaamheid Wat impliceert 'energieneutraal in 2040' voor de beleidsambities op 
kortere termijn?

Onze ambitie ten aanzien van energieneutraal zijn,  
is mede afhankelijk van hetgeen wij al bereikt 
hebben. Op het gebied van duurzame opwekking 
van energie kunnen we natuurlijk onder andere (de 
continuering van) het zonnepanelenproject Parkstad 
noemen. Met betrekking tot de energiebesparing 
valt onder meer de opening van de 
woonwijzerwinkel te noemen waar burgers terecht 
kunnen voor advies en geholpen worden bij de 
energiebesparende maatregelen. Na afloop van het 
Uitvoeringsprogramma Palet 3.0 zal  er 
Parkstadbreed  een evaluatie plaatsvinden waar 
onder andere gekeken wordt naar de realisatie van 
de doelstellingen. Deze evaluatie wordt in 2021 
opgesteld.

Wij wachten deze evaluatie niet af maar zullen de 
komende tijd door gaan met onder meer het 
opstellen van een TransitieVisie Warmte en 
invulling geven aan grootschalig opwekking van 
duurzame energie.



D66 45 Volkshuisvesting, RO en 
stedelijke vernieuwing

Duurzaamheid e-cars: Naast de pilot die nu blijkbaar gestart wordt, is het interessant 
om te weten in hoeverre de e-cars (los van Corona-perikelen) gebruikt 
worden (in periode voor 15-3-2020) en wat hierbij het effect is geweest 
op de KM-declaraties. Is deze eerder toegezegde evaluatie reeds 
beschikbaar?

Ondanks dat het vele Corona gerelateerde 
thuiswerk het gebruik van de e-cars danig heeft 
beïnvloed, mogen we –met wat statistisch 
rekenwerk- toch concluderen dat de pilot succesvol 
is geweest. Als het gebruik in de eerste 
gebruiksmaanden (vóór Corona) ongehinderd 
voortgezet was, zou het totaal gebruik uitkomen op 
30.000 km. Dit betreft dus groene (elektrische) 
kilometers waarvoor geen declaratie zou worden 
ingediend. 

Kijkend naar de feitelijke declaraties is in z’n 
algemeenheid ook vast te stellen dat er in dit 
kalenderjaar inderdaad relatief minder 
kilometerdeclaraties zijn ingediend dan in 2019. 
Hoe groot de Coronafactor daarin is, is niet vast te 
stellen. Een evaluatie zou derhalve op dit moment 
weinig zeggen over de feitelijke toegevoegde 
waarde van de e-cars voor de organisatie. Het is 
zuiverder om het gebruik te monitoren wanneer 
straks het Coronavirus -met haar beperkende 
maatregelen- is verdwenen.

D66 45 Volkshuisvesting, ruimtelijke 
ordening en stedelijke 
vernieuwing

duurzaamheid Wij hebben eerder deze vraag gesteld. : e-cars: Wat wordt er bedoeld 
met de zin: 'onderdeel van deze pilot is de benodigde uitrol van de 
laadinfrastructuur?'

In het antwoord wordt gesteld dat de laadinfrastructuur los staat van het 
gemeentelijk e-car experiment? 

Dat begrijpen wij, maar in de begroting wordt dit wel in 1 zin met elkaar 
in verband gebracht. vandaar de verwarring. daarnaast wordt hier een 
experiment genoemd? Wordt dan op de pilot met medegebruik door 
burgers gedoeld of op de aanschaf van de e-cars en de bijbehorende 
evaluatie?

Qua status E-car sharing zie antwoord vraag 3.                                                                                                                                                 
De genoemde pilot waar wij op doelen is het 
medegebruik voor inwoners cq medewerkers. Met 
de uitrol van de laadinfrastructuur gekoppeld aan 
het project Ecars wordt EcarSharing bedoelt. 
Hiermee kunnen naast de gemeentelijke 
medewerkers aanvullend ook bewoners gebruik 
maken van de Ecars. 
De uitrol van de laadinfrastructuur ten behoeve van 
Ecars betreft het uitbreiden van het aantal 
Elaadpunten in onze gemeente. Naar aanleiding 
van de NAL (nationale aanbesteding 
laadinfrastructuur) heeft Voerendaal geparticipeerd 
in een gezamenlijke aanbesteding door de 
provincies Limburg en Brabant voor de uitvoering 
van de laadinfrastructuur in deze provincies. 
Vattenfall heeft de opdracht verworven voor de 
aanleg en energielevering (uitrol laadinfra). In Q4-
2020 worden met Vattenfall afspraken gemaakt 
over de locaties en mogelijke uitvoeringsvormen in 
Voerendaal.



D66 45 Volkshuisvesting, ruimtelijke 
ordening en stedelijke 
vernieuwing

duurzaamheid Voor wat betreft de e-cars wordt gemeld dat er een evaluatie wordt 
gestart m.b.t. medegebruik door bewoners van de gemeente 
Voerendaal, hoe is dit momenteel vormgegeven en is deze pilot al 
operationeel?

Deze pilot is nog niet opgestart ivm met Covid 19. 
Het is ons inziens nu niet verantwoord om een 
dergelijk project met bewoners op te starten. 
Getracht wordt om dit begin 2021 kleinschalig op te 
starten. De genoemde evaluatie schuift 
vanzelfsprekend ook door.

VVD 45 Duurzaamheid Wat gaan we daarvoor doen Duurzaamheidslesprogramma, omvat dit  lesprogramma ook 
‘consuminderen’?

Het lesprogramma is nog in ontwikkeling en we 
zullen ‘consuminderen’ als een aandachtspunt 
meenemen.

VVD 45 Duurzaamheid Hoeveel Km zijn door de 3 aangeschafte e-cars verduurzaamd sinds de 
ingebruikname September 2019? Wat is de schatting hoeveel Km er 
met de 3 voertuigen verduurzaamd gaan worden in 2021? Hoe vertaald 
die verduurzaming zich terug in de begroting? Hoe vertaald die 
verduurzaming zich terug in Euro,s? 

Ondanks dat het vele Corona gerelateerde 
thuiswerk het gebruik van de e-cars danig heeft 
beïnvloed, mogen we –met wat statistisch 
rekenwerk- toch concluderen dat de pilot succesvol 
is geweest. Als het gebruik in de eerste 
gebruiksmaanden (vóór Corona) ongehinderd 
voortgezet was, zou het totaal gebruik uitkomen op 
30.000 km. Dit betreft dus groene (elektrische) 
kilometers waarvoor geen declaratie zou worden 
ingediend. Zouden we dit doorrekenen in geld dan 
is dit ca. €5.700,-. Zonder Corona is het reëel te 
veronderstellen dat er in 2021 geen substantiële 
afwijkingen zullen zijn qua km gebruik.Kijkend naar 
de feitelijke declaraties is in z’n algemeenheid ook 
vast te stellen dat er in dit kalenderjaar inderdaad 
relatief minder kilometerdeclaraties zijn ingediend 
dan in 2019. Hoe groot de Coronafactor daarin is, is 
niet vast te stellen. Een evaluatie zou derhalve op 
dit moment weinig zeggen over de feitelijke 
toegevoegde waarde van de e-cars voor de 
organisatie. Het is zuiverder om het gebruik te 
monitoren wanneer straks het Coronavirus -met 
haar beperkende maatregelen- is verdwenen.

VVD 45-
46 

Duurzaamheid Algemeen Er zijn in de afgelopen jaren duurzaamheids investeringen gedaan 
bijvoorbeeld het plaatsen van zonnepanelen op het gemeentehuis. 
Waar kunnen wij in de begroting terugvinden hoeveel Euro door 
plaatsing van de zonnepanelen bespaart is op de energierekening? Ten 
gunste van welk programma worden die bespaarde Euro’s toegekend? 

De zogenaamde 'teruglevering' met betrekking tot 
de zonnepanelen op het gemeentehuis bedraagt € 
12.000. Dit is reeds (op voorhand) verwerkt in de 
gemeentelijke exploitatiebegroting. Het programma 
waar deze aan worden toegerekend is Bestuur en 
Ondersteuning met als taakveld Overhead.
De daadwerkelijke besparing zal blijken uit de 
jaarafrekening. Met als aandachtspunt dat deze in 
2020 ook beïnvloed wordt door het thuiswerken.



VVD 46 Leefomgeving kosten Waarom worden er geen kosten begroot voor grondexploitatie? Wordt 
het niet tijd dat er b.v. landbouwgrond omgezet gaat worden als 
bouwgrond nu er in Voerendaal maar ook landelijk zo’n woningnood is?

In principe worden de kosten van grondexploitaties 
afgedekt door de verwachte opbrengsten. Wat 
betreft het optimaliseren van de woningvoorraad 
wordt verwezen naar een eerder antwoord. De 
kaders die hiervoor gelden zullen hierbij in acht 
genomen dienen te worden. So wie so komt de 
nadruk te liggen op de transformatie van de 
bestaande woningvoorraad ("passend wonen") en 
daarenboven staan diverse nieuwbouwplannen in 
de steigers c.q. zijn in voorbereiding.

DV 52 Deel 3 Paragraaf 
Bedrijfsvoering

Juridische zaken Is de trend voor het aantal bezwaarschriften in lijn met de trend van de 
voorgaande jaren? 

De cijfers met betrekking tot bezwaarschriften in de 
begroting hebben betrekking op de periode tot 1 
augustus 2020. Zoals vermeld wisselt het aantal 
bezwaarschriften van jaar tot jaar. Indien de cijfers 
geëxtrapoleerd worden naar het gehele jaar 2020 
zijn er geen bijzonderheden en past het aantal 
bezwaarschriften binnen de bandbreedte van de 
afgelopen jaren. 

DV 53 Deel 3 Paragraaf 
Bedrijfsvoering

Juridische zaken Is er een specifiek dossier dat veel weerstand opwekt? De cijfers met betrekking tot bezwaarschriften in de 
begroting hebben betrekking op de periode tot 1 
augustus 2020. In die periode zijn geen specifieke 
dossiers aan te wijzen die leidden tot veel 
bezwaarschriften.

D66 53 Bedrijfsvoering Rechtmatigheidsverantwoording Wetgeving rechtmatigheidsverantwoording: Vanaf het verslagjaar 2021 
moet het college B&W zich richting de gemeenteraad verantwoorden 
t.a.v. rechtmatigheid. Dit heeft impact op de werkzaamheden van het 
college maar ook van de raad en de accountant.

De rechtmatigheidsverantwoording betreft het 
expliciteren van de verantwoordelijkheidsstelling 
van het college met betrekking tot rechtmatigheid. 
De rol van de raad verandert in deze zin niet. De rol 
van de accountant verandert in die zin dat ze de 
verklaring van het college zullen gaan toetsen en 
niet de rechtmatigheid an sich in de jaarrekening.

D66 53 Bedrijfsvoering Rechtmatigheidsverantwoording 1.       Hoever is de gemeente op dit moment met deze overgang en kan 
de raad hierover geïnformeerd worden?

Er is geen sprake van een expliciete overgang. 
Controlewerkzaamheden vinden nu ook plaats om 
te kunnen voldoen aan de vereisten. Deze 
werkzaamheden zullen alleen nog frequenter 
moeten plaatsen (per maand/per kwartaal) in plaats 
van achteraf, wat nu meestal het geval is. Waarbij 
frequenter gerapporteert zal moeten worden aan 
het college (als eindverantwoordelijke voor de 
rechtmatigheid en het MT (als 
eindverantwoordelijke voor de rechtmatige 
uitvoering van de processen) over de bevindingen 
om daar waar nodig tijdig te kunnen bijstellen. 
Zodra het plan van aanpak klaar is, conform 
toezegging aan de audit-commissie, zal de raad en 
commissie hierin worden meegenomen. 



D66 53 Bedrijfsvoering Rechtmatigheidsverantwoording 2.       Hoe wordt de raad meegenomen over haar nieuwe rol als gevolg 
van deze wijziging?

De rechtmatigheidsverantwoording betreft het 
expliciteren van de verantwoordelijkheidsstelling 
van het college met betrekking tot rechtmatigheid. 
De rol van de raad verandert in deze zin niet. De rol 
van de accountant verandert in die zin dat ze de 
verklaring van het college zullen gaan toetsen bij 
hun getrouwheidscontrole en niet de rechtmatigheid 
an sich in de jaarrekening.

D66 53 Bedrijfsvoering Rechtmatigheidsverantwoording 3.       Is het juist dat deze controle voor de 1e keer in 2022 zal 
plaatsvinden over het jaar 2021 en dat er gedurende 2021 geen 
inhoudelijke werkzaamheden hiervoor hoeven te worden verricht, 
anders dan de voorbereidingen voor 2022?

Klopt, vanaf boekjaar 2021 gaat het college van 
B&W een verklaring geven over rechtmatigheid, dus 
niet meer de accountant. Deze zal worden 
gepresenteerd in de paragraaf bedrijfsvoering bij de 
jaarrekening 2021.

D66 53 Bedrijfsvoering Rechtmatigheidsverantwoording Wetgeving rechtmatigheidsverantwoording: Vanaf het verslagjaar 2021 
moet het college B&W zich richting de gemeenteraad verantwoorden 
t.a.v. rechtmatigheid. Dit heeft impact op de werkzaamheden van het 
college maar ook van de raad en de accountant.                                                                                  
Antwoord:De rechtmatigheidsverantwoording betreft het expliciteren van 
de verantwoordelijkheidsstelling van het college met betrekking tot 
rechtmatigheid. De rol van de raad verandert in deze zin niet. De rol van 
de accountant verandert in die zin dat ze de verklaring van het college 
zullen gaan toetsen en niet de rechtmatigheid an sich in de 
jaarrekening.
2e vraag De raad bepaalt toch de grens waarboven afwijkingen in de 
verantwoording moeten worden opgenomen?

De gemeenteraad zal in het najaar van 2021 een 
controleprotocol vaststellen, net als in voorgaande 
jaren. Daarin stelt de raad het normenkader vast en 
bepaalt hij de grenzen waarbinnen het college de 
rechtmatigheid moet bewaken.  Dat (normenkader) 
zal niet anders zijn dan het kader dat nu aan de 
accountant wordt meegegeven. Het college is bij de 
verantwoording aan dezelfde wet-en regelgeving 
gehouden. De rol van de gemeenteraad veranderd 
dus niet.

VVD 53 Bedrijfsvoering Rechtmatigheidsverantwoording Zijn er kosten gereserveerd voor het project waarmee de implementatie 
van de rechtmatigheidsverklaring College B&W wordt geborgd?
Is er in de begroting rekening gehouden met kosten voor de 
ontwikkeling van de interne audit functie?

Er zijn hiervoor geen specifieke kosten 
gereserveerd. Naar verwachting heeft de interne 
audiffunctie voldoende expertise  om deze 
ontwikkeling vorm te geven.

CDA 55 Paragraaf Grondbeleid Type fout punt 4 B Houtstraat en geen Housstraat. Blz 70: Bostenstraat 
en geen Bostonstraat

Typefouten zijn ter correctie aangenomen.

CDA 55 Paragraaf Grondbeleid Hondenbelasting: zichtbare mutaties ten tijde van controles. Welke 
mutaties?? Meer of minder honden

Uit de laatste controlecyclus, waarbij Legitiem heeft 
gecontroleerd zijn geen schokkende zaken 
geconstateerd. In elke gemeente zijn wel een aantal 
honden die niet zijn aangemeld. Dit zijn geen grote 
aantallen.



CDA 55 55 Pag. 55 moet pag. 58 zijn. Vraag wordt niet beantwoord. In de begroting 
staat “met daarbij zichtbare mutaties ten tijde van controles door 
BsGW”. Antwoord: “geen grote aantallen”.  Wat is nu juist? Zichtbare 
mutaties of geen grote aantallen?

Hiermee hebben wij aan willen geven, dat het 
uitvoeren van controles tot gevolg heeft dat men 
een hond aanmeldt, wat wellicht anders later of niet 
zou zijn gebeurd. Het gaat niet om grote aantallen; 
in zijn geheel blijft het aantal nagenoeg gelijk. 
Er zijn dus geen significante stijgingen in aantallen 
honden (aanmeldingen veelal ten tijde van 
uitgevoerde controles; afmeldingen meer gespreid 
over het jaar).

VVD 55 Grondbeleid Grondexploitaties Ex marskramer en het naastgelegen cafepand zijn niet benoemd. Geeft 
het college hiermee aan dat er geen nieuwe ontwikkelingen gaande zijn 
wat betreft ontwikkeling kerkplein? 

De panden hadden inderdaad voor de volledigheid 
benoemd kunnen worden. Op dit moment verkent 
het college mogelijke richtingen voor een 
herontwikkeling van de panden Kerkplein 54-56. De 
financiële consequenties zijn nog niet bekend.

VVD 58 Lokale heffingen Toeristenbelasting ‘De verwachting is dat de trend doorzet’ (het aantal overnachtingen) 
Waarom maakt het college geen pas op de plaats maar neemt het een  
financieel schot voor de boeg wetende dat door toedoen van de 
richtlijnen genomen door toedoen van het Covid een terugloop van het 
aantal toeristenbewegingen te verwachten is? 

Het effect van de Covid-19 pandemie op de 
toeristische overnachtingen is niet goed in te 
schatten. In bepaalde segmenten van verblijf (b.v. 
hotels) blijven de overnachtingen op dit moment 
achter, maar in andere segmenten van verblijf (b.v. 
campings) is dat naar verwachting niet het geval. 

DV 59 Deel 3 Paragraaf Lokale 
heffingen

Lijkbezorgingsrechten Zijn er speciale zaken geregeld voor mensen met een minima of 
mensen die deze kosten niet kunnen opbrengen?

Nee. Kwijtschelding geldt uitsluitend voor 
rioolheffing of afvalstoffenheffing

CDA 59 Paragraaf Lokale heffingen Stijging vast tarief Rd4: 6,9 %. Rioolheffing stijging van 17 % ?? Stijging vast tarief RD4 is gevolg van stijging 
verwerkingskosten huishoudelijk afval. Stijging 
rioolheffing (in 2023) gevolg van 
rioolkostendekkingsplan in combinatie met 
egalisatievoorziening

CDA 59 Paragraaf Lokale heffingen Wat worden de leges voor het ruimen van een graf ? Hoeveel graven 
worden per jaar gemiddeld geruimd ??

Worden in 2021 niet opgenomen omdat hiervan 
(nog ) geen sprake is. Graven worden tot op heden 
niet geruimd "omdat er nog ruimte is". Wel wordt bij 
huuropzegging de steen weggehaald. 



VVD 59 Afvalstoffenheffing Hoe beter de scheiding van het afval hoe hoger de kosten van de GR 
Rd4 worden. De Rd4 begint langzaam op een instituut te lijken alwaar 
de gemeenten geen grip meer op hebben. Wat is de verwachting hoe 
hoog de kosten voor gemeente, en inwoners oplopen tot 2024? 

Het klopt dat ondanks een betere afvalscheiding de 
kosten voor afval toch toenemen. Dit is in zijn 
algemeenheid een gevolg van externe factoren, 
waarop Rd4 en gemeenten weinig grip hebben. Je 
moet hier denken aan invoering van 
verbrandings/milieuheffingen door het Rijk, 
stijgende kosten voor de verwerking van 
afvalstromen en een stijgend prijspeil in zijn 
algemeenheid. Andere zijde van deze vraag is, dat 
wanneer niet fors op afvalscheiding zou worden 
ingezet, de kostenstijging voor de afvalinzameling 
en –verwerking nog hoger zou uitvallen (dus feitelijk 
is er sprake van “minder-meer”). Momenteel wordt 
door de Rd4, in samenwerking met de gemeenten, 
een nieuw Afvalbeheersplan voor de komende jaren 
opgesteld. Dit onderwerp, stijgende kosten en een 
stijgende afvalstoffenheffing, in relatie met de 
afvalinzameling en afvalscheiding, zullen 
belangrijke onderwerpen voor het nieuwe 
Afvalbeheerplan zijn.

CDA 61 Paragraaf Lokale heffingen Toeristenbelasting: aantal overnachtingen gaat van 34.000 naar 42.000. 
Waar is deze toename op gebaseerd?? Bij de legesopbrengsten missen 
wij de verwachte legesopbrengsten rondom de realisatie van de OCK 
??

Toename aantal overnachtingen blijkt uit aanngiftes 
zoals geregistreerd en geïnd door BsGW.  

CDA 61 61 Vraag over legesopbrengsten OCK is niet beantwoord. Incidentele legesopbrengsten (welke naar 
begrotingsjaar en omvang onzeker zijn) worden niet 
in de begroting opgenomen.  

DV 64 Deel 3 Paragraaf Lokale 
heffingen

Ontwikkeling totale lastendruk Kan er een overzicht worden aangeleverd waarbij de OZB wordt 
berekend met een gelijke WOZ- waarde als Voerendaal?

Als bedoeld wordt om de vermelde staat "coelo 
atlas lokale lasten 2020" te herberekenen op gelijke 
woz-waarde dan kan dat. Wil men per gemeente 
actuele lasten (dus van 2021) dan kan dat pas over 
een maand omdat met name de OZB tarieven bij de 
meeste andere gemeenten pas medio november 
bepaald worden. 

CDA 64 Paragraaf Lokale heffingen In de eerste tabel is geen rekening gehouden met de stijging van het 
vast tarief van Rd4 na 2021

Dit verschilt miv  2024 €1 dua is gemakshalve 
gelijkgehouden. 

CDA 64 64 Rd4. Hiermee bedoel ik niet de ene euro uit de tabel, maar verwijs ik 
naar pag. 58 van de begroting , waarin staat aangegeven dat de vast 
kosten voor Rd4 jaarlijks stijgen. In 2021 van €166,50 naar € 178,01 ( 
6,9%). Zal voor de volgende jaren niet anders zijn. Niet in de begroting 
verwerkt voor de jaren na 2021.

Op pagina 58 staat nergens aangegeven dat de 
vaste kosten van RD4 jaarlijks stijgen. Het vaste 
tarief wordt jaarlijks vastgesteld aan de hand van de 
begroting van RD4.

CDA 65 Paragraaf Lokale heffingen Hoeveel aanvragen voor kwijtschelding worden ingediend? Wat zijn de 
kosten voor het afhandelen van al deze verzoeken??

het aantal ingediende kwijtscheldingsverzoeken in 
de jaren 2015 - 2019 was resp. 526, 553, 534, 504 
en 472. BsGW heeft geen uitsplitsing van de 
handlingskosten van deze verzoeken.  

CDA 69 Paragraaf Onderhoud 
Kapitaalgoederen 

Haspengauw 2 en 4 zijn gesloopt. Waarom ? Waarde perceel?? De boekwaarde van deze percelen is per 01-01 
2021 nihil.



CDA 69 Paragraaf Onderhoud 
Kapitaalgoederen 

7 woningen ter beschikking gesteld aan statushouders. Totale kosten en 
beheer Woningstichting?  Waarde woningen ??

Het ontzorgingscontract met de Woningstichting 
bedraagt € 4.450,--/jaar. De gemiddelde 
onderhoudskosten voor de 7 woningen zijn 
geraamd op € 20.200,-- /jaar. De totale waarde van 
de woningen kan, in verband met het in gang 
gezette verkoopproces, nu niet openbaar gemaakt 
worden. 

DV 72 Deel 3 Paragraaf 
financiering

Rentevisie Tekst; Ook de ECB koopt veel staats- en bedrijfsobligaties op via een 
speciaal corona opkoopprogramma. Dit programma loopt in ieder geval 
tot en met 2011. Het jaartal 2011 is foutief, wat moet dit zijn?

2021

VVD 75 financiering liquiditeitsbegroting Waarom vindt het college dat er sprake is van een sluitende begroting 
wanneer deze alleen maar sluitend is door het aangaan van leningen? 
Waarom is het goed om de financieringsbehoefte van de gemeente te 
blijven financieren met het aantrekken van leningen?

Een sluitende begroting houdt niet in dat alle 
financieringen met eigen vermogen dienen te 
geschieden. De begroting is sluitend als alle 
exploitatiekosten (waaronder die van het 
aantrekken van vermogen) gedekt worden door 
inkomsten. In vrijwel iedere private onderneming of 
overheidslichaam vindt financiering plaats door 
eigen én vreemd vermogen. parameters zoals 
solvabiliteit en renterisiconorm dienen hierbij binnen 
bepaalde grenzen te blijven. Hierop wordt ook 
toegezien.     

VVD 75 financiering liquiditeitsbegroting Leningenportefeuille blijft komende paar jaar stijgen. Is hier nog steeds 
sprake van goed huisvaderschap? Beschermt de gemeente haar 
inwoners hier voldoende mee? Waar zitten de risico's voor de 
inwoners?

Het stijgen van de leningsportefeuille is 
voornamelijk een gevolg van investeringen welke de 
komende jaren geschieden. Door het afsluiten van 
langlopende leningen tegen actueel historisch lage 
rente% is een rente risico voor de inwoners 
afgedekt.

CDA 76 Paragraaf Financiering Bij lening 5,87% tot 2025 vervroegd aflossen niet mogelijk. Bestaat deze 
mogelijk wel voor de lening met 4,139% rente tot 2046. Vervroegd 
aflossen of aanpassen rente??

Nee, vervroegd aflossen of renteaanpassingen zijn 
contractueel uitgesloten. Bij geforceerd beëindigen 
van de leningsovereenkomst is de boeterente gelijk 
aan het rentevoordeel wat zou ontstaan bij 
herfinanciering. Deze exercisie is in 2019 voor de 
gehele leningsportefeuille uitgevoerd.   

CDA 80 Paragraaf Verbonden 
Partijen 

Midden van de pagina: Vaststellen OZB op basis van gebruiksoppervlak 
vanaf 2022. Hoe wordt ervoor gezorgd dat dit geen lastenverhoging 
voor de burgers oplevert en dat de gemeente toch voldoende inkomsten 
genereert?? Krijgt iedere woning eenzelfde m2 prijs of wordt deze 
variabel. Levert dan ook weer de nodige bezwaarschriften op.

Deze vraag is doorgeleid naar BsGW.



CDA 80 80 Vaststellen OZB op basis van gebruiksoppervlak. Antwoord: Deze vraag 
is doorgeleid naar BsGW. Stand van zaken? OZB is een belangrijke 
inkomstenbron.

Het waarderen van WOZ-waarde op basis van m2 
ipv m3 is per 2022 verplicht. Bij gemeentes die al 
klaar zijn met aanlevering van de daarvoor 
benodigde gegevens kan deze nieuwe 
waarderingssystematiek al eerder ingaan. In 
Voerendaal is dat het geval en wordt er dus vanaf 
2021 met m2 gewerkt. De verandering van 
waarderingsgrondslag van m3 naar m2 heeft geen 
invloed op de WOZ-waarde. De WOZ-waarde is en 
blijft afhankelijk van de verkoopwaarde van 
gelijkwaardige panden en/of modelmatige 
waardebepaling. Daarnaast zijn (natuurlijk) 
tussentijdse aanpassingen/veranderingen aan het 
pand van invloed op de waarde. Net zoals vroeger 
geen sprake was van een vaste m3 prijs is er ook 
nu geen sprake van een vaste m2 prijs. Er is dan 
ook geen sprake van lastenverzwaring door het 
veranderen van de waarderingsgrondslag. 
Vorenstaande houdt in dat er dan ook geen 
aanleiding zal zijn voor meer WOZ-bezwaren.

CDA 83 Paragraaf Verbonden 
Partijen 

Boven aan de pagina: Voor 2021 is de bijdrage voor Voerendaal 
begroot op 798.270. Op pag. 17 staat een bedrag genoemd van 
871.000,-. Vanwaar dit verschil ?? op welke wijze wordt dit bedrag 
vastgesteld, verdeelsleutel??

Klopt! De kosten op het taakveld "Crisisbeheersing 
en brandweer" bevat niet alleen de kosten voor de 
veiligheidsregio, maar ook de huur van de 
brandkranen (WML) alsook doorbelasting van 
salarislasten naar dit taakveld.

CDA 84 Paragraaf Verbonden 
Partijen 

Toelichting op de begroting van 2021: 1bijdrage van de gemeente 
Voerendaal aan  Rd4 ( 1.035.719)

Dit is de begrote bijdrage van Voerendaal aan de 
begroting 2021 van de Gemeenschappelijke 
Regeling Rd4 (GR Rd4). Deze gemeentelijke 
bijdrage is aan de orde geweest tijdens de 
behandeling van de Begroting Rd4 2021 in de 
raadsvergadering van 4 juni 2020. 

CDA 85 Paragraaf Verbonden 
Partijen 

Stijging verwerkingskosten PMD. Is deze verwachte stijging 
meegenomen in de begroting van 2021. ( zie bovenstaand)

Nee, ten tijde van het opstellen van de Rd4-
begroting 2021 was een groot aantal kosten ten 
aanzien van PMD en de verwerking van PMD nog 
onzeker. Dit geldt nog steeds, als gevolg van: 1) 
stagnatie van de afzetmarkt, mede veroorzaakt door 
Corona en lage olieprijzen; 2) Juridisch geschil 
tussen ASL en Veolia over de afwikkeling van de 
brand in een sorteerinstallatie in 2019 en een 
geschil over de vermarktingsvergoedingen 2017 en 
2018; 3) een naheffing van de Belastingdienst over 
eerder ontvangen vergoedingen (Rd4 gaat zich 
hiertegen verzetten).



CDA    86 en 87 Paragraaf Verbonden 
Partijen 

Op welke wijze wordt de verdeling van de kosten vastgesteld??  
(Gegevenshuis, Parkstad IT)

PIT: De dekking van de lasten van Parkstad-IT 
bestaat uitsluitend uit de baten welke afkomstig zijn 
van de deelnemers. De baten per deelnemer 
worden bepaald aan de hand van ‘p maal q’, waarbij 
p staat voor de prijs en q voor het aantal – in het 
Engels quantity. 
De kosten van de dienstverlening van Parkstad-IT 
worden naar rato van verbruik en gebruik van de 
goederen en diensten doorbelast. Waarbij alle 
kosten van Parkstad-IT worden verdisconteerd in de 
diverse tarieven. 
Een Producten en Diensten Catalogus (PDC) wordt 
opgesteld. De hoeveelheid en vorm van de af te 
nemen producten en diensten worden vastgelegd in 
een Dienstverleningsovereenkomst (DVO). Deze 
bepaalt de te betalen bijdrage aan Parkstad-IT. 
Het nieuwe verrekenmodel dat vanaf 2020 wordt 
gehanteerd bestaat uit de volgende 5-tal pijlers: 
- Devices 
- Beheren virtuele werkplek 
- Applicaties 
- Leveren ICT-projectsturing 

Gegevenshuis: Alle structurele lasten worden 
toegerekend naar de producten en diensten 
waarvoor voor elk product/dienst een apart 
productblad is opgesteld. Sommige lasten, zoals 
personeel primaire proces en kosten voor software 
zijn rechtstreeks toe te rekenen aan een product of 
dienst. Sommige lasten, met name de lasten voor 
ondersteuning bedrijfs-voering worden via een 
verrekensleutel toebedeeld aan de producten en 
diensten.CDA 89 Paragraaf Verbonden 

Partijen 
Rd4 werkt zonder winstoogmerk, keert in 2021 9000 euro uit als 
dividend (raming) aan de gemeente Voerendaal en de kosten voor de 
burger stijgen ??

De Gemeenschappelijk Regeling (GR) werkt zonder 
winstoogmerk. Naast de GR bestaat er ook nog de 
NV Rd4, die zich richt op de inzameling van 
bedrijfsafval. Deze heeft in 2019 winst gemaakt en 
op basis van aandelenaantal krijgt Voerendaal een 
winstuitkering uitbetaald.  

CDA 95 Paragraaf 
Weerstandvermogen & 
Risicobeheersing 

Stille reserves op 0. Hoe is de situatie met de 7 woningen voor de 
statushouders. Deze woningen zullen toch een reële marktwaarde 
hebben, die hoger is dan de boekwaarde. ( Zie woningbestand blz. 69)

Er is een verschil tussen markwaarde vrij van 
verhuur en marktwaarde in bewoonde/verhuurde 
staat. Deze verschillende (markt)waardes van de 
woningen kunnen, in verband met het in gang 
gezette verkoopproces, nu niet openbaar gemaakt 
worden. 



VVD 95 Weerstandvermogen & 
Risicobeheer

Post Onvoorzien Kunt u een overzicht geven over het verloop van de post onvoorzien in 
de afgelopen drie jaar? Is deze post afgelopen drie jaar aangesproken? 
Was de post voldoende in de afgelopen drie jaar?

Deze informatie kunt u terugvinden in de 
betreffende jaarrekeningen. In principe is deze post 
puur bedoeld voor een gebeurtenis met financiële 
consequenties die onvoorzienbaar,
onvermijdbaar én onuitstelbaar is. In 2019 en 2017 
is deze post deels ingezet en is het restant bij de 
najaarsrapportage vrijgevallen. In 2018 is deze 
volledig ingezet voor de sloopkosten van de chalets 
Haspengouw.

D66 100 deel 3 Kengetallen financiele positie Tabel onderaan p.100 laat zien dat de schuldquote tot boven de 160% 
gaat groeien. In het jaarverslag 2019 staat "Een waarde van 130% 
wordt in beginsel aangegeven als kritische grens. Boven die grens is 
sprake van een zeer hoge schuld en kan de houdbaarheid van de 
gemeentefinanciën in gevaar zijn. De gemeente zou dan terughoudend 
moeten zijn met investeringen en voorraden bouwgrond en leningen 
moeten afbouwen" (p. 114). Wat zijn de gevolgen van het laten oplopen 
van de schuldquote tot ver boven de kritische grens en wat zijn de 
plannen om de schuldquote weer binnen normale grenzen te laten 
vallen?

Kengetallen zullen altijd in samenhang moeten 
worden bezien en worden niet extern genormeerd. 
Een hoge schuldquote hoeft op zichzelf geen 
probleem te zijn. De stijging wordt veroorzaakt door 
het aangaan van nieuwe leningen als gevolg van 
het investeringsprogramma (met name OCK). Hier 
staat ook een toename in de vast activa (= 
eigendom) tegenover. Op pagina 135 kunt u zien 
dat meerjarig de structurele baten toereikend zijn 
om de structurele lasten (waaronder rente en 
aflossing van een lening) te dekken. 

VVD 100 Weerstandvermogen & 
Risicobeheer

Kengetallen financiele positie Kunt u aangeven waarom de ontwikkeling van de kengetallen, en dan 
met name de netto schulquote en netto schuldquate gecorrigeerd voor 
alle verstrekte leningen, niet zorgelijk is?

Een hoge schuldquote hoeft op zichzelf geen 
probleem te zijn. De stijging wordt veroorzaakt door 
het aangaan van nieuwe leningen als gevolg van 
het investeringsprogramma (met name OCK). Hier 
staat ook een toename in de vast activa (= 
eigendom) tegenover. Op pagina 135 kunt u zien 
dat meerjarig de structurele baten toereikend zijn 
om de structurele lasten (waaronder rente en 
aflossing van een lening) te dekken. Het is verder 
aan de raad om kaders hieromtrent te stellen. 

VA 102 Open Club Klimmen Ledenaatallen Wat zijn de actuele ledenaantallen van alle deelnemende verenigingen 
zoals voetbalvereniging Hellas en tennisvereniging Klimmen, uitgesplits 
in actieve/ passieve, jeugd/senioren leden?

VV Hellas: 137 jeugdleden (<24 jaar). 175 senioren 
(<24 jaar). 43 passieve leden. Totaal: 355 leden. TV 
Klimmen: 33 jeugdleden. 158 senioren. Totaal: 192   



VA 102 Paragraaf Open Club Klimmen Eis voor provinciale subsidie bij het project OCK was het toevoegen van 
woningbouw. Hoe staat het hiermee? Kunt u ons meer informatie geven 
over de geplande woningbouw in het project OCK?

Op dit moment is nog geen informatie hierover. In 
de Europese aanbesteding van het integrale 
ontwerpteam hebben wij de inschrijvers gevraagd 
een ontwerpvisie te geven voor het gehele 
programma in het plangebied OCK (multifunctioneel 
gebouw, buitenruimte, woningen). Medio november 
zal de definitieve gunning plaatsvinden. Daarna 
zullen we, op basis van de stedenbouwkundige en 
landschappelijke inpassing en de overige 
randvoorwaarden (woonbehoefte, beleidskaders) 
komen tot een voorstel voor een 
woningbouwprogramma dat ook met uw raad 
gedeeld zal worden.

VA 102 Paragraaf Open Club Klimmen Waar gaan de woningen komen? Graag ontvangen we de 
schetsontwerpen. Hoeveel woningen zijn er op dit moment gepland? 
Welk type woningen wil men hier realiseren? Wat gaat dit kosten?

Op dit moment is nog geen informatie hierover. In 
de Europese aanbesteding van het integrale 
ontwerpteam hebben wij de inschrijvers gevraagd 
een ontwerpvisie te geven voor het gehele 
programma in het plangebied OCK (multifunctioneel 
gebouw, buitenruimte, woningen). Medio november 
zal de definitieve gunning plaatsvinden. Daarna 
zullen we, op basis van de stedenbouwkundige en 
landschappelijke inpassing en de overige 
randvoorwaarden (woonbehoefte, beleidskaders) 
komen tot een voorstel voor een 
woningbouwprogramma dat ook met uw raad 
gedeeld zal worden. Er zijn dus nog geen aantallen 
bekend. Er zijn geen schetsontwerpen. De typologie 
is nog niet bekend. Kosten en opbrengsten zijn ook 
nog niet bekend. Randvoorwaarde is - conform 
raadsvoorstel 4 juni 2020 - dat de opbrengsten na 
afdracht aan het sloopfonds minimaal € 350.000,- 
bedragen.

DV 103 Deel 3 Paragraaf Open 
Club

Planning Zijn er al vorderingen in het proces inzake de Wetra velden? Eind oktober wordt het definitieve herstelplan 
ontvangen, waaruit de herstelmaatregelen volgen. 
Streven is om op basis daarvan voor aanvang van 
het nieuwe seizoen het veld gereed te hebben. De 
conclusies uit het herstelplan ten aanzien van de 
oorzaken van de gebreken en de (financiële) 
consequenties zullen ook worden ingebracht in de 
juridische procedure. We houden vv Hellas op de 
hoogte van de ontwikkelingen.



CDA 103 Paragraaf Open Club 
Klimmen

Diverse partijen hebben zich al gemeld om aan te sluiten bij de OCK. 
Welke partijen??

Dit zijn verenigingen die incidenteel gebruik willen 
gaan maken van de OCK (b.v. 
heemkundevereniging, recreatieve sportclubjes, 
buurtverenigingen) commerciele partijen zoals een 
logopediepraktijk,ondernemers die 
sport/beweegactiviteiten en diverse workshops 
aanbieden en daarnaast ook partners/instellingen 
zoals o.a. Kompas en Philadelphia.

CDA 103 Paragraaf Open Club 
Klimmen

WeTraveld. In een RIB staat aangegeven dat de gemeente gaat 
onderzoeken wat de gebreken zijn van het WeTraveld, de gebreken 
gaat oplossen en in rekening gaat brengen bij de aannemer / 
directievoerder. Hier wordt vermeld dat: Op basis van dit herstelplan zal 
bepaald worden wat de volgende stappen zijn in het herstel en in de 
JURIDISCHE PROCEDURE. Mogen wij hieruit concluderen dat de 
gemeente toch eerst naar de juridische kant gaat kijken voordat 
herstelwerkzaamheden worden uitgevoerd?

Eind oktober wordt het definitieve herstelplan 
ontvangen, waaruit de herstelmaatregelen volgen. 
Streven is om op basis daarvan voor aanvang van 
het nieuwe seizoen het veld gereed te hebben. De 
conclusies uit het herstelplan ten aanzien van de 
oorzaken van de gebreken en de (financiële) 
consequenties zullen ook worden ingebracht in de 
juridische procedure. We houden vv Hellas op de 
hoogte van de ontwikkelingen.

D66 104 deel 3 Op p.104 wordt als risico wordt aangeduidt dat bouwprijzen kunnen 
stijgen in relatie tot ontwikkeling OCK. Is er een scenario analyse 
gedaan naar de gevolgen vaan stijgende bouwprijzen en de impact op 
toekomstige begrotingen? Is er enig punt waarop de gemeente 
financieel in de problemen kan komen?

 Ja, deze impact analyse is gedaan. Op basis 
hiervan is rekening gehouden met loon & 
prijsstijgingen tot start bouw en tijdens de bouw. Met 
het risico dat hier wordt aangeduid bedoelen we dat 
de werkelijkheid zich anders kan voltrekken dan de 
geprognosticeerde prijsstijgingen waarmee we 
rekening hebben gehouden.

VVD 104 Open Club Klimmen Beheer en exploitatie Hoe wordt geborgd dat er voldoende gekwalificeerde vrijwilligers zijn? 
Aan welke "functie-eisen" moeten deze gekwalificeerde vrijwilligers 
voldoen?

Parallel aan het ontwerpproces gaat een werkgroep 
beheer & exploitatie aan de slag om de exploitatie 
van OCK vorm te geven, daar is nog voldoende tijd 
voor tot aan de oplevering van het gebouw. De inzet 
van vrijwilligers zal een onderdeel zijn van deze 
uitwerking.

DV 104
 en 105

Deel 3 Paragraaf Open 
Club Klimmen

Kanttekeningen en risico's Beheer en explotatie is op beide pagina's identiek. Is hier sprake van 
andere jaren, bv. Pagina 104 2021 en pagina 105 2022 en volgende 
jaren?

Per ongeluk is op blz. 105 de oude tekst van vorig 
jaar blijven staan. 

CDA  104 / 105 Paragraaf Open Club 
Klimmen

Waarom staan hier zaken dubbel vermeld: beheer en exploitatie / 
partners multifunctioneel gebouw

Per ongeluk is op blz. 105 de oude tekst van vorig 
jaar blijven staan.

VVD 105 OCK Financieel U schetst dat ná besluitvorming door de raad de economische 
ontwikkelingen in een stroomversnelling zijn geraakt! (Met alle gevolgen 
van dien)  In de programmabegroting van 2019 en 2020  schets u op 
enkele woorden na precies hetzelfde, hetgeen realistisch  betekent dat 
de stroomversnelling door economische omstandigheden  voor 
besluitvorming door de raad reeds gaande was. De nadelige financiële 
consequenties op de begroting van 2019 zijn ondertussen bekend. Met 
de kennis van de afgelopen boekingsjaren in gedachte,  hoog schat u 
het risico van een miljoenen tekort in voor de begroting van 2021?   

Voor u ligt de begroting 2021 en de 
meerjarenraming 2022-2024. Op basis hiervan kunt 
u zien dat gemeente Voerendaal financieel gezond 
is.



VVD 105 Beheer en exploitatie Welke financiële reden? In welke order van grootte? En aan hóeveel 
voldoende gekwalificeerde vrijwilligers? moet de VVD denken om het 
beheer en exploitatie te doen slagen? 

Net zoals bij de exploitatie van ’t Wouves, het 
Kunderhoes en MFC Ubachsberg is de insteek voor 
de exploitatie van de OCK dat een beheersstichting 
zal worden gevormd. Stel dat er geen vrijwilligers 
zouden zijn voor (bestuurs)taken van deze 
Beheerstichting en alles door betaalde 
professionele krachten moet worden ingevuld, dan 
heeft dat zeer grote consequenties voor de 
exploitatie, dat is bedoeld met de term “financiele 
redenen”. 

VVD 105 Graag hoort de VVD uw definitie van ‘voldoende gekwalificeerde 
vrijwilligers’ voor bestuurstaken en beheerorganisatie.  

Parallel aan het ontwerpproces gaat een werkgroep 
beheer & exploitatie aan de slag om de exploitatie 
van OCK vorm te geven, daar is nog voldoende tijd 
voor totaan de oplevering van het gebouw. De inzet 
van vrijwilligers zal een onderdeel zijn van deze 
uitwerking.

VA 111 Financiële begroting Voetbalvelden Wat voor gevolgen heeft dit voor de verenigingen? Door een wijziging in het btw-systematiek zijn de 
overeenkomsten met de voetbalclubs in onderling 
overleg aangepast.

VA 111 Financiële begroting Voetbalvelden, vraag 1ste 
termijn: Wat voor gevolgen heeft 
dit voor de verenigingen? 
Antwoord 1ste termijn: Door een 
wijziging in het btw-systematiek 
zijn de overeenkomsten met de 
voetbalclubs in onderling overleg 
aangepast.

Wat voor gevolgen heeft deze wijziging in de btw-systematiek voor de 
betreffende voetbalclubs? Aub nader toelichten. Tot en met 2018 was het ter beschikkingstelling 

stellen van voetbalvelden een btw belaste prestatie 
met als voordeel dat wij de investeringsbtw konden 
terugvragen. Wel moesten de voetbalclubs een 
(met 6% btw belaste) huur betalen. Deze extra 
kostenpost voor de clubs werd gecompenseerd 
door de contractuele afspraak dat zij voor een 
nagenoeg gelijk bedrag klein onderhoud aan de 
gemeente in rekening brachten. Vanaf 2019 was de 
btw belaste verhuur niet meer mogelijk omdat het 
sportbesluit niet meer van toepassing was. 

VA 111 Financiële begroting Toersime Wat is de onderbouwing van de €10.000,- meer, die vanaf 2022 jaarlijks 
naar toerisme, specifiek naar LVK gaat? Waar gaat deze aan besteed 
worden?

Voor de gebiedsontwikkeling Land van Kalk is in 
samenwerking met de partners (gemeenten 
Simpelveld, Heerlen, IBA Parkstad, stadsregio 
Parkstad en Visit Zuid-Limburg) een meerjarenplan 
opgesteld. Hierin staan drie pijlers centraal: 
doorontwikkeling van het toeristisch-recreatief 
aanbod, kleine evenementen en gebiedspromotie. 
Voor deze onderdelen is dit budget nodig.

VA 111 Financiële begroting Natuur- en landschapsprojecten Waar komt de lastenverlichting van €15.000,- vanaf 2022 vandaan? Op 
welke inzichten is deze verlichting gebaseerd?

Welke lastenverlichting wordt hier bedoeld? Bij 
natuur- en landschapsprojecten is namelijk geen 
sprake van een lastenverlichting, maar incidenteel 
extra uitgaven voor 2021.

VA 111 Financiële begroting Wmo 2015, eerstelijnsloket Wat zijn de kosten voor de ontmoetingsgroep mantelzorgpunt? De kosten bedragen € 262,50 per bijeenkomst. Op 
jaarbasis is dat max € 3150, uitgaande van 12 
bijeenkomsten per jaar. Als een bijeenkomst niet 
door kan gaan, dan vindt ook geen financiering 
plaats.



DV 112/113 Deel 4 Financiele begroting Gemeentehuis Wat is de oorzaak van de hogere schoonmaakkosten en 
containerwisselingen?

Voor schoonmaakkosten en containerwisselingen 
zijn nieuwe (duurdere) contracten afgesloten.

CDA 114 Overige financiële 
gegevens

Bij de uitleg van herontwikkeling locatie gymzaal/school Ubachsberg 
wordt de ruimte van de gymzaal niet genoemd.

Het gaat om het totale gebied dus ook de ruimte 
voormalige gymzaal.

VA 118 Programma Sport, cultuur 
en recreatie

Onttrekking reserve ruimtelijke 
ontwikkeling, inventarisatie alle 
landschapselementen in het 
buitengebied 

Wat is de aanleiding van deze inventarisatie? Hoe is men tot dit besluit 
gekomen en op basis van welke feiten?

Er is midden jaren negentig van de vorige eeuw ten 
behoeve van het (voorbeeld)Bestemmingsplan 
buitengebied een zeer zorgvuldige 
(veld)inventarisatie naar de landschapselementen 
uitgevoerd. Deze elementen kennen nl. een 
meervoudig belang (landschappelijk, toeristisch en 
waterhuishoudkundig). Deze kaart is door het 
Gegevenshuis gedigitaliseerd en vervolgens is met 
behulp van recente luchtfoto's onderzocht wat de 
huidige stand van zaken met betrekking tot de 
destijds aangetroffen landschapselementen is. 
Daarbij is geconstateerd dat een groot deel van 
deze elementen is verdwenen. Dit probleem speelt 
niet alleen in Voerendaal maar meer Zuid-
Limburgse gemeenten. Recent is de gemeente 
Vaals met een inventarisatie van de 
landschapselementen gestart en ook andere Zuid-
limburgse gemeenten overwegen dit. Ter 
voorkomen van een verdere aantasting van 
landschapselementen en de hiervoor noodzakelijk 
handhaving is het vastleggen van de (huidige) 
nulsituatie van deze elementen noodzakelijk.  

VA 118 Programma Bestuur en 
ondersteuning

Ontrekking innovatie reserve, 
eenmalige kosten nieuwe werken

Wat is precies de bedoeling om te realiseren met de ontrekking 
innovatie reserve, eenmalige kosten nieuwe werken?

Door het Rijk is bepaald dat thuiswerken de 
standaard is bij de bestrijding van de corona-
pandemie. Om de productiviteit van medewerkers te 
kunnen waarborgen zijn flexibele 
werkplekfaciliteiten noodzakelijk, zoals bijvoorbeeld 
laptops, ter vervanging van bestaande hardware. 
Als dekking hiervoor is de betreffende reserve 
aangewend.

VA 120 Financiële begroting Voorzieningen: Vervanging 
sporttoestellen gymzalen

Deze voorziening kent een negatief saldo van €17.000,-. Kunt u dit 
nader toelichten? Kan een voorziening negatief zijn?

De voorziening is gevormd voor verplichtingen 
waarvan de omvang nog onzeker is, maar wel 
redelijkerwijs ingeschat kan worden. Alsook voor 
het afdekken middels kostenegalisatie van uitgaven. 
Een tijdelijke negatieve stand van een voorziening 
is alleen toegestaan, indien er een duidelijke 
meerjarige planning van de voeding en besteding 
aan ten grondslag ligt. Op pagina 139 kunt u zien 
dat deze voorziening vanaf 2023 weer positief is. 



VA 123 Financiële begroting Ontwikkeling school van 
Ransdaal

Hoe is de hoogte van het bedrag van €500.000,- als investeringskrediet 
bepaalt?

Door middel van het inschatten van de kosten.

VA 123 Financiële begroting Ontwikkeling school van 
Ransdaal

Wat gaat men precies doen met dit bedag van €500.000,-? Uitvoering geven aan de oproep uit de motie. 

VA 123 Financiële begroting Ontwikkeling school van 
Ransdaal

Bepaling hoogte investeringskrediet. Welke begrotingsposten zijn 
gebruikt voor het inschatten en wat zijn de bedragen per 
begrotingspost? Is er in deze begroting, naast dit investeringskrediet 
van €500.000,- nog meer geld als krediet voor de ontwikkeling van de 
school in Ransdaal opgenomen? Zo ja, waar kunnen we dit terugvinden 
en wat is het bedrag?

Aan de initiatiefgroep zijn de financiële 
randvoorwaarden meegegeven. Zij gaan aan de 
slag en in een 2-wekelijkse stuurgroep houden wij 
intensief contact opdat wij de raad een plan kunnen 
presenteren binnen de gestelde kaders. Naast het 
investeringskrediet zijn er, indien Ransdalerstraat 
64 bij de planvorming wordt betrokken, vanuit het 
MOP nog middelen beschikbaar. (ca. 250.000 
euro). Zie Raadsbesluit 1 oktober 2020.

VA 123 Financiële begroting Herontwikkeling locatie gymzaal/ 
school Ubachsberg

Hoe is de hoogte van het bedrag van €1.700.000,- als 
investeringskrediet bepaalt? Aub niet de tekst op pagina 114 herhalen, 
we hebben graag meer informatie. En wat gaat men precies doen met 
dit bedag van €1.700.000,-? Hoe is dit bedrag tot stand gekomen?

We geven met dit bedrag een doorkijk in de 
meerjarenraming om de ambitie uit de motie van 
juni 2020 vorm te geven. Het heeft op de huidige 
begroting geen effect en de raad zal in 2021 verder 
meegenomen worden in de planvorming en 
mogelijke realisatie. 

VA 123 Financiële begroting Herontwikkeling locatie 
gymzaal/school Ubachsberg

Op de vraag inzake bepaling van de hoogte van het investeringskrediet 
ad. € 1.700.000,-- is geen antwoord gegeven. De vraag staat los van het 
feit of dit effect heeft op de huidige begroting. Het wordt opgevoerd als 
investeringskrediet voor 2022. Concreet; van welke onderdelen (posten) 
bent u uitgegaan en welke bedragen denkt u grofweg nodig te hebben 
per post. Kunt u aangeven welk bedrag bedoeld is voor 
(her)ontwikkeling van de school en welk bedrag is bedoeld voor 
(her)ontwikkeling van de locatie van de voormalige gymzaal? Kunt u de 
beoogde (her)ontwikkeling van de locatie van de voormalige gymzaal 
nader toelichten?

Bij dit investeringskrediet is uitgegaan van een 
gebiedsontwikkeling van de totale schoollocatie en 
voormalige gymzaal. Daarbij is uitgegaan van 
kengetallen. Kosten en opbrengsten zijn globaal 
berekend aan de hand van deze kengetallen. Een 
splitsing zoals nu gevraagd is nog niet te geven. Dat 
moet de planuitwerking nader uitwijzen.

VA 123 Algemeen Investering t.b.v. verkeerstromenonderzoek. A. Betreft het hier 3 
onderzoeken omdat er sprake is van 3 x € 100.000,00? B. Ligt er een 
uitgebrachte offerte als onderbouwing voor de hoogte? Zo niet, waarop 
is dit bedrag gebaseerd?

A:  bedragen betreffen de investeringen voor 
aanpassingen in de openbare ruimte die volgen uit 
het verkeersstromenonderzoek

B: Nee; de maatregelen moeten nog worden 
bepaald. De opgenomen bedragen zijn globale 
inschattingen van de benodigde investeringen, 
waarbij er rekening mee wordt gehouden dat de 
maatregelen zoveel mogelijk worden gecombineerd 
met andere ingrepen in de openbare ruimte.



DV 123 Deel 4 Financiele begroting Investeringsprojecten Wat is de reden dat er een geluidswal is opgenomen als PM post?  Wat 
is de reden dat alleen de valkenburgerweg benoemd staat, er zijn 
immers meer probleemzones?

Er is medio dit jaar een onderzoek lopende en 
momenteel afgerond naar de effecten van de 
huidige geluidwal voor de woningen aan de H. van 
Veldekestraat. In afwachting van de afwikkeling van 
dit dossier is deze PM post opgevoerd. 

De reden dat alleen de Valkenburgerweg is 
genoemd is dat – naast de Heerlerweg, die in het 
STRIP is opgenomen -  alleen over deze weg 
specifieke meldingen zijn opgenomen die 
aanleiding gaven tot een nader onderzoek.

D66 123 deel 4 investeringsprojecten  Op p. 123 staat dat de begroting een aantal bestedingen meeneemt die 
nog niet door de raad zijn goedgekeurd. Is dat gebruikelijk?

Het investeringsprogramma worden al jaren op 
deze wijze in de begroting gepresenteerd en is de 
basis voor de uitvoering hiervan. Voerendaal vormt 
hier geen uitzondering t.o.v. andere gemeenten.

VA 124 Financiële begroting Volgens raadsbesluiten is 
€13.676.074,-- gevoteerd voor 
het project OCK. OCK bedragen 
in deze tabel opgeteld 
€11.337.577. Een verschil van 
€2.338.497.

Kunt u ons aangeven hoe het kan dat hier een verschil in zit en waaruit 
dit verschil is opgebouwd?

In de tabel is de realisatie van de voetbalvelden 
(afgerond € 1.640.000) niet meer opgenomen (deze 
zijn inmiddels gerealiseerd). Daarnaast is het 
afboeken van bestaande boekwaarden (afgerond 
€ 540.000) en sloopkosten bestaande bebouwing (€ 
160.000) eveneens niet opgenomen in de tabel. De 
hiervoor genoemde bedragen (in totaal afgerond 
€ 2.340.000) zijn wel onderdeel van de totale 
kredietraming.

CDA 136 Woonlasten eenpersoonshuishoudens in Voerendaal 31% hoger dan 
gemiddeld in Nederland prijspeil 2020. Woonlasten 
meerpersoonshuishoudens in Voerendaal 38 % hoger dan gemiddeld in 
Nederland prijspeil 2020. Oorzaak ??

Inzet is om te blijven behoren tot de gemeenten in
Zuid-Limburg waar de woonlasten en de 
belastingdruk in relatie zijn met het 
voorzieningenniveau. We realiseren ons dat aan 
deze voorzieningen een prijskaartje hangt. 
Desondanks kunnen we in deze begroting de 
stijging van de OZB afvlakken op basis van de 
mogelijkheden die het meerjarensaldo biedt: van 
5% naar 3% en daarna een reguliere indexering.

DV 137 Deel 5 Bijlagen Verplichte 
beleidsindicatoren

Jongeren met jeugreclassering Is er een reden waarom er geen data bekend is voor jongeren met 
jeugdreclassering in Voerendaal? Zo ja, wat is die reden. Zo nee, mag 
er dan worden aangenomen dat geen data betekend dat er 0 gevallen 
zijn?

In de tweede halfjaar 2019 was er 1 casus met een 
reclasseringsindicatie. Het is onduidelijk waarom dit 
hier niet goed is opgenomen, dit gaan we navragen.

D66 140 deel 4 Herontwikkeling Waar vinden we de berekening, onderbouwing,  voor 1,7 miljoen 
ubachsberg herontwikkeling school?

We geven met dit bedrag een doorkijk in de 
meerjarenraming om de ambitie uit de motie van 
juni 2020 vorm te geven. Het heeft op de huidige 
begroting geen effect en de raad zal in 2021 verder 
meegenomen worden in de planvorming en 
mogelijke realisatie. 



D66 140 deel 4 Ontwikkeling school Ransdaal Ontwikkeling school Ransdaal waaruit bestaat de 0,5 miljoen? Zit er een 
berekening achter?

Door middel van het inschatten van de kosten.

VA Algemeen Volgens wethouder Verbraak is er in de begroting geld gereserveerd 
voor het oplossen van verkeerskundige (probleem) situaties zoals de 
Kerkstraat in Ubachsberg. Waar kunnen we in de begroting deze 
reservering terugvinden en welk bedrag is hiervoor in 2021 en daarna 
gereserveerd? 

Onder de investeringen tbv het 
verkeersstromenonderzoek is 3x €100.000 
opgenomen.


